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Sociaal domein 
 

CDA 

 

1. Blz. 17. Kunt u informatie geven over de uitvoering van het Leeuwarder Sportakkoord Lokaal in 

2020 en 2021 m.b.v. subsidiegelden 2x € 60.000. Welke activiteiten zijn ontwikkeld? Wordt de 

mogelijkheid voor sportclubs voor het opnieuw kunnen indienen van sport aanvragen voor 2022 

op dit moment onder de aandacht gebracht? 

Antwoord:  

De activiteiten die aanspraak hebben gemaakt op uitvoeringsbudget van het Lokaal Sportakkoord 

zijn divers. Voorbeelden zijn: de Cambuur Dreamschool, een kaatsmuur, judo in de Zuidlanden, 

ontwikkeling doorgaande leerlijn in motorische ontwikkeling jonge kinderen en een beweegpark in 

Stiens. Op dit moment wordt het opnieuw kunnen indienen van aanvragen onder de aandacht 

gebracht door de buurtsportcoaches. Zij zijn van het begin af aan nauw betrokken bij het Lokaal 

Sportakkoord. 

  

2. Blz. 18. Begroting Studenten van de NHL Stenden onderzoeken in het kader van Over de 

drempel eenzaamheid onder jongeren. Wanneer verwacht u de resultaten van dit onderzoek? 

Kunnen wij deze resultaten toegestuurd krijgen? 

Antwoord:  

Vanaf februari 2020 begint elk half jaar een nieuwe groep studenten van de NHL aan een Atelier 

Jongeren en eenzaamheid. Op dit moment is voor de vierde keer een groep gestart. De studenten 

leveren na een half jaar hun resultaten aan. Zo heeft een groep studenten een website voor 

jongeren gemaakt en heeft een andere groep posters ontwikkeld om in gesprek te gaan met 

jongeren over eenzaamheid. De resultaten van de onderzoeken van de verschillende groepen 

kunnen we naar u toesturen. 

 

3. Blz. 20 Door de aanscherping van de scope specialistische jeugdhulp kan het nodig zijn om de 

algemene voorzieningen hierop aan te passen. Deze algemene voorzieningen zijn doorgaans 

minder zwaar van aard dan de specialistische jeugdhulptrajecten. 

Wat wordt bedoeld met het hierop aanpassen van de algemene voorzieningen? Kunt u dit toelichten?  

Antwoord:  

Een passend zorglandschap omvat zowel algemene voorzieningen (voorzieningen die, zonder 

voorafgaand onderzoek naar de behoefte, persoonskenmerken en mogelijkheden van de gebruiker, 

vrij toegankelijk zijn, zoals het gesubsidieerde preventief aanbod jeugd) als ingekochte (hoog) 
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specialistische jeugdhulp, crisiszorg, pleegzorg etc. Als de scope van specialistische jeugdhulp 

aangescherpt wordt, kan het nodig zijn om het preventief aanbod hierop aan te passen en zo te 

zorgen dat het zorglandschap passend blijft. 

 

4. De gemiddelde zorgzwaarte voor jeugdigen daalt met 5% ten opzichte van het voorgaande jaar. 

Kunt u dit percentage toelichten? Wat is de gemiddelde zorgzwaarte nu? Wat betekent dit in 

financiële cijfers?  

Antwoord:  

De gemiddelde zorgzwaarte wordt gemeten door te kijken naar de gemiddelde kosten van alle 

toewijzingen specialistische jeugdhulp (SJH) waarvoor op dit moment een beschikking is afgegeven. 

Hierdoor krijgen we een indicatie van de kostenontwikkeling. De gemiddelde zorgzwaarte is één van 

de indicatoren waarop we invloed hebben, met name via ons eigen Jeugdexpertteam. Andere 

factoren die van invloed zijn op kostenontwikkeling zijn aantallen en duur van de zorg. De 

gemiddelde zorgzwaarte is op medio oktober 2021 € 10.607 en het aantal cliënten 2.204. Als alle 

andere factoren die van invloed zijn constant blijven (aantallen cliënten, en duur van de zorg) zou 

een gemiddelde afname van de zorgzwaarte met 5% tot een afname van de kosten leiden met ca 

€ 1.100.000.    

Het percentage is bedoeld als graadmeter voor de beweging die we in gang zetten, namelijk 

normaliseren, demedicalisering en hulp zo kort als mogelijk inzetten. 

 

5. Het aandeel cliënten met een indicatie voor verblijf ten opzichte van het totaal aantal cliënten 

met een indicatie neemt af en komt uit op 8,5%. 

Wat is het totaal aantal cliënten en wat betekent deze afname in financiële cijfers? 

Antwoord:  

Deze indicator is een graadmeter voor de beleidsdoelstelling om kinderen zo thuismogelijk te laten 

opgroeien. Het totaal aantal cliënten is op 1 september 2.113 (excl. medicatiecontrole).  

Het aantal cliënten met de indicatie verblijf is 188. Minder kinderen in verblijf leidt tot een afname 

van de zorgkosten per jaar, omdat de gemiddelde tarieven voor verblijf veel hoger zijn dan de 

gemiddelde tarieven voor ambulante zorg. Voor verblijf ligt het tarief op gemiddeld € 197 per dag. 

Voor de ambulante hulp komt het tarief uit op gemiddeld € 70 per dag. In 2020 waren de 

gemiddelde kosten voor verblijf ca € 23.000 en de gemiddelde kosten voor SJH lagen rond de 

€ 7.000 per cliënt. Het aandeel cliënten met verblijf t.o.v. het totaal is op dit moment 8,9%. Bij 

gelijkblijvende omstandigheden betekent deze doelstelling een kostenverlaging van ca 9 x € 16.000 

= € 144.000. 

 

6. Een afname in duur van residentiële zorg: het aandeel kortdurende trajecten ten opzichte van 

het totaal aantal trajecten neemt toe met 5%-punt ten opzichte van het voorgaande jaar. 

 Wat is de gemiddelde duur van residentiële zorg? Wat verstaat u onder een kortdurend traject?  Wat 

is het totaal aantal trajecten? Wat is hiervan de financiële vertaling? 

Antwoord:  

Kortlopende trajecten zijn trajecten met een maximale looptijd van 366 dagen, een voorbeeld 

hiervan is het geprotocolleerde MST-traject.  

Vanwege het veelal langdurige karakter van Verblijf en het ontbreken van data over Verblijf voor 

2018 is het niet mogelijk/zinvol de gemiddelde zorgduur te berekenen. Om inzicht te krijgen in de 

ontwikkeling van de zorgduur bij verblijf is ervoor gekozen om het aandeel kortlopende trajecten op 

het totaal aantal beëindigde trajecten voor verblijf te meten.  

De tarieven voor verblijf liggen op gemiddeld € 197 per dag. Hoe korter het verblijf des te groter de 

besparing. De financiële vertaling hangt mede samen met de ontwikkeling van de verwachte 

zorgbehoefte. Stel dat 40 cliënten gemiddeld 10 dagen korter in zorg verblijven, dan bespaart dat 

ca. € 79.000. 
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7. Blz. 20 Het Rijk heeft 2 tranches incidentele middelen (SPUK) beschikbaar gesteld voor de 

omvorming van grote jeugdhulpplus- en 3 milieuvoorzieningen naar kleinschalige 

voorzieningen. 

Wat is de reden van het omvormen van grote jeugdhulpplus- en 3 milieuvoorzieningen naar 

kleinschalige voorzieningen? Kunt u de verschillen tussen de genoemde voorzieningen kort 

toelichten?  

Antwoord:  

De reden om grote jeugdhulpplus- en 3 milieuvoorzieningen om te vormen tot kleinschalige 

woonvoorzieningen is dat kinderen zo thuis mogelijk moeten kunnen opgroeien in een veilig en 

positief leefklimaat. Kleinschalige woonvoorzieningen waarin 4-6 jeugdigen kunnen verblijven, 

voldoen hier beter aan dan residentiële instellingen met grote groepen. 

Jeugdhulpplus is voor jeugdigen met een machtiging gesloten jeugdhulp. Een 3 milieuvoorziening is 

een open residentiële instelling voor jeugdigen op vrijwillige basis of met een 

Jeugdbeschermingsmaatregel. In een 3 milieuvoorziening komt wonen, school en vrije tijd samen 

met 24-uurs verblijf en begeleiding voor jeugdigen. 

 

8. Blz. 29 Verwacht u ook compensatiemiddelen vanuit het Rijk (Aanpak coronacrisis: besteding 

compensatiepakketten, noodfonds en sociaaleconomische impulsen) in 2022? 

Antwoord:  

Ja. In de septembercirculaire 2021 heeft het Rijk voor 2022 nog middelen beschikbaar gesteld. U 

zult daarover nader geïnformeerd worden door middel van een brief over de circulaire. 

 

9. Blz. 29 Gemeente Leeuwarden stelt daarom zelf middelen (2021 € 500.000 en 2022 € 500.000) 

beschikbaar voor een 7-tal projecten die economische en sociale impulsen afgeven. 

- Verwacht u de middelen die beschikbaar zijn gesteld in 2021 ad. € 500K dit jaar nog te besteden?  

- Wat is in grote lijnen tot nu toe gerealiseerd van punt 1 tot en met 7.  

Antwoord:  

In de Turap wordt hierop in hoofdstuk 4. nader ingegaan. Wij willen daar vanwege de omvang graag 

kortheidshalve naar verwijzen. De Turap is door het college op 5 oktober vastgesteld en is daarna 

naar de raad gestuurd. 

 

10. Blz. 32 Programma Leeuwarden Oost Het programma is bedoeld als plus op de bestaande 

activiteiten in de wijken via systeemdoorbraken of door de samenhang te organiseren. 

- Kunt u deze zin verduidelijken. Wat bedoelt u met systeemdoorbraken? 

Antwoord:  

Het systeem dat we op diverse beleidsterreinen hebben ingericht heeft soms onbedoelde 

bureaucratische effecten. Mensen lopen dan vast in het bureaucratische systeem. Vaak omdat ze 

meerdere problemen hebben en niet binnen één beleidsdomein vallen. Het stellen van regels heeft 

passend bij het vastgestelde beleid beoogde doelen, maar in sommige situatie schiet het zijn doel 

voorbij. Dat vraagt soms om andere manieren van werken dat leidt tot doorbraken in het ingerichte 

systeem, zodat de beoogde doelen worden bereikt. Mensen die vastlopen komen zo weer een stap 

vooruit.  Een voorbeeld is de methode van Op Maat die in de citydeal inclusieve stad is ontwikkeld, 

waarbij mensen via maatwerk worden geholpen via een integrale route en even los van de geschotte 

wetgeving. Zo wordt het systeem aan schotten doorbroken en de gewenste doelen bereikt. Denk 

daarbij aan het vinden van een baan of het afronden van een opleiding. 

 

 

PvdA 

 

11. Programma werk en inkomen, Hoofdstuk 1, onder d, blz. 11 Het kennen van alle 

bijstandsgerechtigden. 
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Hier wordt al aan gewerkt sinds 2013 met ‘Klant in zicht’. Nu lezen we dat dit onder druk 

staat met de huidige budgetten. Wij hebben de volgende vragen hierover: 

- Hoe staat het met de vorderingen van de screening.  

- Zijn de budgetten nu wel of niet toereikend voor dit proces.  

- Wanneer verwacht men dit op orde te hebben en wat is daarvoor nodig.  

Antwoord:  

Het project screening is afgerond. Iedereen is in beeld en het vervolg op de screening is dat 

iedereen maximaal in beweging wordt gezet. Hiervoor wordt met iedereen periodiek persoonlijk 

contact gezocht. Om het maximaal haalbare voor de bijstandsgerechtigde te realiseren naar 

participatie en/of werk moet de dienstverlening worden geoptimaliseerd. Binnen het beschikbare 

budget is het met de huidige werkwijze onvoldoende mogelijk om alle bijstandsgerechtigden 

optimaal te ondersteunen in een traject naar werk, onderwijs of ondernemerschap. Komend jaar 

worden de beschikbaar gestelde tijdelijke steungelden ingezet om de dienstverlening te 

optimaliseren.  

Er wordt maximaal digitaal geïnnoveerd op onze dienstverlening, zonder hierbij de bewoner en het 

persoonlijk contact uit het oog te verliezen. De digitale innovatie moet de klantreis (van aanvraag 

tot uitstroom) optimaal ondersteunen. Hierbij wordt lering getrokken uit wat anderen doen: andere 

gemeenten/ Divosa, andere organisaties, het bedrijfsleven en partners binnen onze 

Arbeidsmarktregio (AMR). Er zullen relevante, wetenschappelijke onderzoeken en studies worden 

verkend en benut. Innovatie is randvoorwaardelijk voor het bereiken van de doelen.  

 

12. Programma werk en inkomen, Hoofstuk 2, Armoedebestrijding, blz12: Tijdens de ‘moedige 

dialoog’ bleek dat er slechts één persoon een opleiding gaat volgen. 

Vraag: Wat is de stand van zaken rond ervaringsdeskundigen? 

Antwoord:  

Inmiddels is duidelijk dat er vanuit Leeuwarden drie ervaringsdeskundigen bij Sterk uit Armoede 

gestart zijn met de opleiding tot ervaringsdeskundige. De ervaringsdeskundigen ronden medio 2022 

de opleiding af. 

 

13. Programma werk en inkomen, Hoofstuk 2, Armoedebestrijding, blz12: Uit de jaarstukken 2020: 

‘De pilot Voorzieningenwijzer is bij honderd huishoudens uitgevoerd en lijkt aan te slaan. Met 

een persoonlijk advies worden inwoners geholpen om voorzieningen beter te benutten en 

zodoende geld te besparen op bijvoorbeeld zorg, energie en belastinguitgaven. De pilot wordt 

in 2020 geëvalueerd en indien succesvol mogelijkerwijs gemeente breed uitgerold.’ In deze 

begroting lezen we echter dat ‘we gaan verkennen hoe we in 2022 gebruik kunnen gaan maken 

van de voorzieningenwijzer’. 

Vraag: wat is er gedaan met de ervaringen van de pilot in 2020 en hoe staat het nu met het uitrollen 

ervan?  

Antwoord:  

De pilot voorzieningenwijzer is succesvol gebleken. In de Stuurgroep Prestatieafspraken is besloten 

om te verkennen op welke wijze de Voorzieningenwijzer kan worden uitgerold in Leeuwarden. 

Inmiddels is de eerste verkenning gestart. Het gaat daarbij om het verkennen van o.a. de 

organisatievorm, de hoogte van kosten en dekkingsmogelijkheden. Eén en ander neemt meer tijd in 

beslag dan vooraf was ingeschat. De verwachting is dat in 2022 de verkenning is afgerond en er ook 

daadwerkelijk gestart kan worden met het toepassen van de Voorzieningenwijzer.  

 

14. Programma jeugdzorg, blz. 19: Door het JET  is bespaard op de kosten Jeugdzorg (opdracht van 

de Kracht van Samen). Wat zijn nu de kosten van het JET en in hoeverre bespaart dat kosten op 

jeugdzorg?  

Antwoord:  

De gemiddelde schadelast van een toewijzing van het JET in 2021 over de eerste negen maanden 

van het jaar is ca. € 735 per toewijzing lager in vergelijking met een verwijzing door Amaryllis in 
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2019. Over de eerste negen maanden van 2021 zijn er 687 toewijzingen afgegeven vanuit het JET. 

Deze vergelijking resulteert in een besparing van ca. € 505.000 (en €  675.000 in geval van 

extrapolatie over heel 2021). Hierbij is ook rekening gehouden met de indexatie m.i.v. 1 januari 

2021. Hierbij is ervan uitgegaan dat de zorgduur van de trajecten vergelijkbaar is met de 

zorgtrajecten die ingezet zijn door Amaryllis. Deze besparing is het saldo van enerzijds afschaling 

van de ingezette zorg door de inzet van het JET o.a. door meer te sturen op minder jeugdzorg voor 

18+. Anderzijds zien we met name in de eerste helft van 2021 een volumestijging van de ingezette 

jeugdzorg hetgeen duidt op inhaalzorg als gevolg van COVID-19. 

 

15. Hoofdstuk 3, Beperken ongelijkheid / laaggeletterdheid 

- Wanneer krijgen we in de raad het herijkt RPE te zien (er staat: in oktober)  

- Wat zijn die ‘witte vlekken’ op het platteland? 

Antwoord:  

De verwachting is dat het programma in november 2021 in het college wordt besproken en in 

december 2021 in de raad. 

 

‘Witte vlekken’: In Grou en in Stiens zijn bibliotheekvestigingen. Het verzorgingsgebied van deze 

vestigingen is behoorlijk groot. Een aantal dorpen ligt verder dan 6 kilometer van een 

bibliotheekvestiging. In deze dorpen is een krachtige samenwerking met scholen middels dBos dé 

manier om de jeugd goed te bereiken. Veel scholen uit deze dorpen werken al met dBos. Toch zijn 

er ook nog witte vlekken, aan de periferie van de gemeente. Met ‘witte vlekken’ wordt bedoeld dat 

hier nog geen dBos wordt aangeboden. Juist ook op scholen in deze dorpen wil dBieb de kansen van 

kinderen vergroten met de inzet van lees/mediaconsulenten en een goed geoutilleerde collectie.  

 

16. Hoofdstuk 4 Sporten: Hoe groot is nu het percentage mensen dat aan de beweegnorm voldoet, 

verdeeld naar leeftijd en wijk/dorp? 

Antwoord:  

In de gemeente Leeuwarden voldoet 58% van de inwoners aan de beweegnorm. Vergeleken met 

andere gemeenten bevinden we ons daarmee aan de bovenkant. Actuele cijfers (2020), ook per 
wijk, zijn te raadplegen via 

https://www.volksgezondheidenzorg.info/sport/sportopdekaart/beweegnormen-en-wekelijkse-
sporters.  
 

17. Cultuur: hoe zit het met deelname aan schoolkade van 12 – 16-jarigen? 

Antwoord:  

Sinds 2016 is Kunstkade ook actief op het voortgezet onderwijs (leeftijd 12-18 jaar) onder het label 

Schoolkade. Het voorgezet onderwijs krijgt een op maat gemaakt programma per school. Daarnaast 

zijn er nog verschillende projecten die vanuit Kunstkade worden getrokken die zich onder andere 

richten op de doelgroep jongeren en worden aangeboden onder het label Schoolkade. Dit zijn: 

Centrum voor Talentonwikkeling, Jonge Helden, Adje: Kijk eens wat ik kan, Filmhub en De Tocht.  

 

18. Aanpak eenzaamheid: er zijn maar in een beperkt aantal wijken initiatieven vanuit Over de 

Drempel. Wat gebeurt er in de andere wijken/ dorpen?  

Antwoord:  

Een belangrijke pijler van Over de drempel is het onderdeel Cultuur. Deze editie hebben we negen 

projecten kunnen honoreren. De projecten zijn onder andere in de wijken Heechterp, 

Camminghaburen en Huizum. Daarnaast zoeken we naar een brede mix van projecten: voor de hele 

gemeente, voor jongeren, voor ouderen, voor mensen met een beperking en voor internationale 

studenten.   

Vanuit onze pijler onderzoek hebben de NHL studenten van het Atelier onderzoek naar eenzaamheid 

gedaan in de wijken Bilgaard, Vrijheidswijk en Binnenstad, omdat dit wijken zijn met een hogere 

eenzaamheidsgraad. In de (andere) wijken zíjn veel initiatieven: bij o.a. de buurt- en dorpskamers, 

https://www.volksgezondheidenzorg.info/sport/sportopdekaart/beweegnormen-en-wekelijkse-sporters
https://www.volksgezondheidenzorg.info/sport/sportopdekaart/beweegnormen-en-wekelijkse-sporters
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bij sportorganisaties, maatjesprojecten en in de zorg, waar veel mensen – vrijwilligers, 

professionals – zich inzetten tegen eenzaamheid. 

 

 

GroenLinks 
 

19. P.10: “Het Rijk bepaalt jaarlijks bij ministeriële regeling het aantal dat ten minste 

gerealiseerd moet worden per gemeente. De aantallen voor 2022 worden aan het eind van dit 

jaar gepubliceerd.”  

Vraag: Is de precieze datum al bekend?  

Antwoord:  

De aantallen voor 2022 zijn nog niet bekend. De aantallen worden elk jaar opgenomen en aangepast 

in de Regeling Participatiewet, IOAW en IOAZ. In 2020 vond publicatie plaats in de tweede week van 

december. 

 

20. P.11: “De Wetenschappelijke Raad voor het Regeringsbeleid (WRR) adviseert bedrijven, 

instellingen, sociale partners en de overheid in te zetten op goed werk voor iedereen die wil en 

kan werken.”  

Vraag: Hoe wordt goed werk gedefinieerd? Gaat het dan om inkomsten? De aard van het werk? 

Zingeving?  

Antwoord:  

De WRR bepleit dat overheden en sociale partners de bevordering van ‘goed werk’ als belangrijke 

maatschappelijke opdracht beschouwen. Bij goed werk gaat het om werk dat - naast inkomen - ook 

zelfrespect, identiteit en een gevoel van deelname aan de samenleving oplevert. Goed werk wordt 

gezien als een belangrijk onderdeel van de kwaliteit van leven, voor de economie en de 

samenleving als geheel (brede welvaart). 

 

21. P.12: “We verkennen hoe we in 2022 daarbij gebruik kunnen maken van de 

VoorzieningenWijzer. Op basis van een persoonlijk gesprek en een applicatie met alle 

minimaregelingen en toeslagen brengt een consulent in kaart waar iemand recht op heeft en 

vraagt het aan.”  

Vraag: Hoe ver zijn we nu met de verkenning en binnen welke termijn wordt deze verkenning 

afgerond? Hoe gaat dit in zijn werk wanneer iemand (nog) niet in beeld is bij de gemeente (wanneer 

er dus geen consulent betrokken is)? M.a.w. Is de applicatie vrij toegankelijk, zodat een ieder een 

overzicht heeft van de bestaande minimaregelingen van de gemeente? 

Antwoord:  

Zie beantwoording vraag 13. 

Bij consulent wordt gerefereerd aan de persoon die met de Voorzieningenwijzer werkt en de 

applicatie gaat toepassen en gebruiken. Dit zou een consulent van de gemeente kunnen zijn indien 

ertoe wordt besloten om de uitvoering van de Voorzieningenwijzer bij de gemeente te beleggen. De 

applicatie is toegankelijk voor een ieder die ermee gaat werken. 

  

22. P.12/14/15: “Daarbij realiseren wij in 2022 een stijging van 5% ten opzichte van 2021 in het 

gebruik van de minimaregelingen” / “In 2022 streven we ernaar om het bereik van de 

energiecoaches te vergroten met 10% ten opzichte van 2021.”  / “In 2022 vindt een groei van 

3% van de doelgroepkinderen (peuters met VVE) plaats.” / “Het bereik van NT1 (Nederlands als 

eerste taal) deelnemers is met 30% verhoogd ten opzichte van 2021.”   

Vraag: Waar zijn deze percentages op gebaseerd/ hoe worden deze berekend? Wordt hierbij al 

rekening gehouden met een mogelijke groei van de doelgroepen voor deze regelingen?  

Antwoord:  

Energiecoaches: we weten in grote lijnen hoe groot de doelgroep is die gebruik kan maken van de 

verschillende minimaregelingen en de energiecoaches. Van daaruit is het percentage berekend. 
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Daarbij is uitgegaan van een voorzichtige toename van het bereik. Het bereik vergroten vergt inzet 

van de gemeente en de netwerkpartners. Ten aanzien van de inzet is het belangrijk om ook 

rekening te houden met de haalbaarheid van de noodzakelijke inzet. 

VVE: De gezamenlijke ambitie is om het bereik van het aantal geïndiceerde doelgroeppeuters 

jaarlijks te laten stijgen. De cijfers zijn gebaseerd op monitoringsgegevens. Per 2022 wordt de 

monitoring nog verder gestandaardiseerd en uitgebreid. Binnen de kindgebonden 

financieringssystematiek wordt rekening gehouden met fluctuaties. Een stijging van het aantal 

doelgroeppeuters kan dus worden opgevangen 

NT1: Tussen Rijk en gemeenten zijn bestuurlijke afspraken gemaakt omtrent de aanpak van 

laaggeletterdheid. Een van de afspraken is dat gemeenten erop sturen dat er 30% meer NT1 

deelnemers worden bereikt. Het bereik vergroten vergt inzet van de gemeente en de ketenpartners. 

De aanwas van 30% gaat niet om enorme aantallen en kan worden opgevangen vanuit de WEB 

middelen. 

 

23. P.13: “Om rekening te houden met de kwetsbare mensen en te zorgen dat de financiële hulp 

toegankelijk is voor iedereen en daadwerkelijk ondersteunend is, zetten we in onze 

dienstverlening de mens centraal, we werken vanuit vertrouwen, belonen in plaats van straffen 

en waar nodig leveren we maatwerk.”   

Vraag: Wanneer is iemand kwetsbaar? Graag een definitie. Hoe ziet het belonen i.p.v. straffen er 

concreet uit? Worden er bv geen maatregelen meer opgelegd bij de uitvoering van de P-wet? 

Concrete voorbeelden graag.  

Antwoord:  

Het begrip kwetsbaar is moeilijk te definiëren. Toch is het intuïtief wel helder dat bij kwetsbare 

mensen veelal gedacht wordt aan onze inwoners waarvoor deelnemen aan de samenleving niet 

vanzelfsprekend is. Denk daarbij bijvoorbeeld aan inwoners die laaggeletterd zijn, een 

verstandelijke of lichamelijke beperking hebben of te maken hebben met meervoudige 

problematiek. 

In onze dienstverlening wordt de Op Maat aanpak voortgezet en is er ook sprake van een stress 

sensitieve benadering. De stress sensitieve benadering houdt rekening met de gevolgen van armoede 

en de stressvolle situatie waar inwoners in kunnen verkeren. Dit vraagt om een andere toon, 

eenvoudiger woordgebruik en rekeninghouden met de zelfredzaamheid van de inwoner. Belonen in 

plaats van berispen is een methode die in het kader van een stress sensitieve benadering toegepast 

kan worden. Daar zal nog precieze invulling aan gegeven moeten worden.  

 

24. P.14: “De zorgstructuur (jeugdondersteuners) op IKC’s wordt uitgebreid naar negen  

IKC’s.”   

Vraag: Op welke wijze wordt de uitbreiding van het aantal jeugdondersteuners op IKC’s 

gefinancierd?  

Antwoord:  

Een deel van de Onderwijs Achterstanden Beleid (OAB)-middelen wordt de komende acht jaar 

ingezet voor jeugdondersteuners in de negen Plus IKC’s. Hiermee kunnen negen jeugdondersteuners 

voor 16 uur per week op een Plus IKC worden ingezet. Deze functies worden tijdelijk, tot 2023,  

aangevuld uit incidentele middelen vanuit het Collegeprogramma 2018-2022. Aanvulling met 

financiële bijdragen vanuit het primair onderwijs en kinderopvangorganisaties wordt momenteel 

verkend. We blijven de mogelijkheden verkennen om aanvullende dekking te vinden vanuit andere 

beleidsgebieden, zoals het Preventiebudget Jeugd en het Samenwerkingsverband Passend 

Onderwijs. Zie ook het Uitvoeringsplan Kansen voor Kinderen 2 van september 2021. 

 

25. P.21/54: Tabel 2 / “In veel wijken en dorpen blijft overlast, veroorzaakt door personen met 

verward gedrag, aandacht vragen. De openbare orde wordt hierbij verstoord. De problematiek 

van deze personen wordt complexer en risicovoller. Op gebied van openbare orde blijven we 

zoeken naar innovatieve oplossingen samen met politie en OM en de vele betrokken partijen in 
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het ZVHF. Daarnaast wordt o.a. de samenwerking tussen het Meldpunt Overlast Leeuwarden en 

het Meldpunt ‘niet acute hulpvraag’ versterkt zodat er sneller (vrijwillig) hulp kan worden 

ingezet als de veroorzaakte overlast ook een zorgcomponent heeft.”  

Vraag: Hoe gaat het extra (incidenteel) budget voor personen met verward gedrag aangewend 

worden? Waarop is de stelling dat de problematiek van personen met verward gedrag complexer en 

risicovoller wordt gebaseerd? Hoe wordt dit vastgesteld en gemonitord en wat ziet u als redenen 

hiervoor?  

Antwoord:  

Het extra budget voor personen met verward gedrag wordt ingezet voor de cofinanciering van de 

Rapid Responder GGZ en de Crisisbeoordelingslocatie in het Jelgershuis. Beide voorzieningen zijn 

belangrijk voor het de-escaleren van verward gedrag.  

De Rapid Responder zorgt er daarnaast voor dat verwarde mensen niet in de politiecel terecht 

komen wanneer ze geen strafbaar feit gepleegd hebben.   

We zien een lichte stijging van het aantal meldingen van verward gedrag. In het Zorg - en 

Veiligheidshuis was in 2019 een piek te zien in het aangemelde zaken, in 2020 is deze piek weer 

gestabiliseerd. Deze gegevens zijn terug te vinden in het jaarverslag op hun website.  

Daarnaast ontvangen we signalen vanuit de maatschappelijke opvang dat hier soms cliënten zitten 

die verward gedrag vertonen en daar eigenlijk niet op hun plaats zijn.  

Mogelijke oorzaken voor een toename van complexiteit van meldingen is de toegenomen 

ambulantisering van de GGZ waardoor mensen sneller uitstromen vanuit behandeltrajecten.   

Daarnaast is er ook zeer regelmatig moeite om een geschikte plaats voor een persoon te vinden 

waardoor uit- en doorstroom vanuit voorzieningen moeilijk verloopt. 

 
26. Overig: Studietoeslag  

Vraag: Hoeveel geld is er begroot voor de studietoeslag voor 2022? Waar in de begroting is dit terug 

te vinden?  

Antwoord: 

Studietoeslag wordt bekostigd vanuit de structurele middelen minimabeleid en staat niet als een 

aparte post in de begroting. Op basis van het verwachte bereik en de hoogte van de toeslag is er 

een bedrag van ongeveer € 158.000 voor de studietoeslag 2022 gereserveerd. 

 

 
VVD 

 
27. Pg.10 Caparis 

Het aantal beschutte werkplekken neemt toe conform de wettelijke aantallen 

- Hoeveel mensen heeft de gemeente Leeuwarden aanlevert bij Caparis, en hoeveel mensen 

zijn daarna daadwerkelijk aan het werk gegaan? 

Antwoord:  

Er zijn vanaf 2016 60 mensen aangemeld bij Caparis. Hiervan zijn 44 personen aan het werk gegaan, 

acht mensen zitten nog in een voorschakeltraject. Daarnaast zijn er acht mensen vanwege diverse 

redenen uitgevallen. Verder zijn er ook beschutte plaatsingen gerealiseerd op de reguliere 

arbeidsmarkt. 

 

28. Pg.10 Plaatsing mensen met een arbeidsbeperking 

Het inzetten van het instrument loonkostensubsidie leidt tot plaatsing van 50 mensen met een 

arbeidsbeperking. 

- hoeveel mensen hiervan worden er bij de gemeente geplaatst? 

- hoeveel zijn er in totaal geplaatst bij de gemeente? 

Antwoord:  

Er is geen quotum geformuleerd betreffende het deel dat binnen deze doelstelling bij de gemeente 

wordt geplaatst. 
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Inclusief de plaatsingen bij Caparis zijn er in totaal 22 kandidaten binnen de gemeente geplaatst.  

Zie ook de beantwoording van de schriftelijke vragen van 2 maart 2021 van GroenLinks over 

banenafspraakbanen. 

 

29. Pg. 10 We zetten in op stijging van de uitstroom van de bijstand 

Voor 2021 en 2022 wordt uitgegaan van een lichte economische groei.  

- Is dit getoetst o.b.v. de meest recente economische voorspellingen?  

- Het CPB voorspelt een economische groei van 3,9% en 3,5% voor resp. 2021 en 2022. Kunnen 

op basis van deze groeipercentages de ambities omhoog worden bijgesteld?  

Antwoord:  

De lichte stijging van uitstroom uit de bijstand is het resultaat van prognoses die in het tweede 

kwartaal van 2021 zijn opgesteld. Hierbij is uitgegaan van de economische groei en de verwachte 

instroom van BBZ’ers en doorval vanuit de WW.  

Voor het gehele bestand houden we rekening met een lichte stijging van het volume (+50), zoals in 

begroting staat verwoord.  

De steunmaatregelen zijn nog maar net afgelopen, dus effecten kunnen moeilijk voorspeld worden.  

Dit is voortschrijdend inzicht, waar in het tweede kwartaal op voorzichtige wijze mee is gerekend.  

De huidige economische groei zou kunnen leiden tot een verdere verhoging van de uitstroom. 

 

30. Pg.12 Ervaringsdeskundigheid 

Hier wordt gesproken over ervaringsdeskundigheid. 

Wat is de definitie van ervaringsdeskundigheid volgende de gemeente? 

Antwoord:  

Een ervaringsdeskundige is iemand die enerzijds (langdurig) het leven in armoede en schulden heeft 

ervaren. En anderzijds deze ervaring kan verbreden en inzetten om een eventuele kloof tussen de 

doelgroep en de professionals/maatschappij te overbruggen/ te doorbreken. 

 

31. Pg.17 Aanpak eenzaamheid 

We investeren, samen met het beleidsveld armoede en gezondheid, in het project ‘Over de 

drempel’. Over de drempel is de titel van de aanpak eenzaamheid in de gemeente Leeuwarden.  

- Wat zijn de resultaten van deze aanpak, hoeveel mensen zijn bereikt en geholpen? 

- Wat zijn de ambitie met deze aanpak voor 2022, hoeveel mensen moeten er bereikt en 

geholpen zijn? 

Antwoord:  

Er zijn 2.458 direct betrokkenen aan de projecten. Hier zijn het publiek of de indirect betrokkenen 

uit de omgeving (familie, mantelzorgers, zorgpersoneel of onderwijs en jongerenwerk, niet in 

meegeteld). Per project gaat het om: 

- Niemand is hier eenzaam: totale tour 1.237 jongeren en ouderen, podcast wegens cancelen 

voorstellingen in Leeuwarden door Corona: 700 personen 

- Karavaan van de vriendschap: directe ontmoetingen tijdens de 12 etappes: 360 

- De Liefdesbode: voor 85 personen een brief verzonden met gefrankeerde retourenveloppe erbij. 

Daarnaast hebben zij workshops bij dBieb, het Verzetsmuseum, Fier Fryslân en op een school 

verzorgd.   

- Verhalen ophalen: deelnemers 15 ouderen en 12 jongeren 

- Luidkeels Samen: deelnemers: 14 ouderen. CD verkoop doorlopend 

- Zelf: 8 directe deelnemers uit een seniorenkring van 35 betrokken personen. 

Daarnaast waren er: 

- Een tv- en een radio-interview voor Omrop Fryslân tijdens werving voor de open call  

- Kick-off met presentatie selectie: 110 personen aanwezig 

- Twee dagen actief aanwezig met klein programma en kraam op de vrijdagmarkt. Bereik geschat op 

200 personen 
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- Afsluitende evenementen vanwege Corona niet mogelijk. Eindfilm van 6 minuten gemaakt te zien 

op onze website: https://overdedrempel.frl/fi lm-eerste-editie-over-de-drempel/  

- Drie keer in Op&Ut (cultureel radioprogramma Omrop Fryslân) gezeten om over óf presentatie van 

specifiek óf over Odd algemeen te vertellen. 

- Voor Landelijk Kennisinstituut Cultuurparticipatie en Amateurkunst (LKCA) good practice 

presentatie tijdens LKCAtelier 30.09.21: ‘cultuur als inzet tegen eenzaamheid’. 33 deelnemende 

organisaties uit het hele land. https://www.lkca.nl/agenda/lkcatelier-cultuur-en-eenzaamheid/  

- 500 weekscheurkalender met verhalende verslaglegging verspreidt via partnerpartijen en 

deelnemers. 

- Ongeveer 40 studenten van  NHL/Stenden die betrokken waren bij de Ateliers.  

- Tenslotte hebben we mensen bereikt via onze nieuwsbrief, website en facebookpagina. 

 

Vanwege COVID-19 zijn de projecten op een andere manier uitgevoerd. We hebben daardoor minder 

grote publieksaantallen gehaald, maar dit betekende niet dat we minder bereikt hebben: de 

samenwerking met deelnemers was veelal langer en verdiepte zich doordat de vorm van 

manifesteren anders werd. Bijvoorbeeld: in plaats van drie sing along concerten met een volle zaal, 

is er nu een CD waarvoor vaker en intensief naar de verhalen van de deelnemers is geluisterd. Een 

podcast in plaats van drie voorstellingen in een woonzorgcentrum. Meer persoonlijke gesprekken 

over passie in plaats van een voorstelling voor oudere amateurtoneelspelers en film met diepte 

interviews in plaats van een huis aan huis expositie, workshops Liefdesbrieven schrijven bij drie 

maatschappelijke organisaties (dBieb in het kader van laaggeletterdheid, Fier en het 

Verzetsmuseum) in plaats van een aantal culturele festivals. Wij hebben op deze manier kunnen 

doen waarvoor de projecten bedoeld zijn: contacten leggen, contacten verdiepen op herkenbare 

belevingen of ervaringen. Mensen in (dreigend) isolement zijn benaderd en we hebben hen of hun 

verhaal een podium kunnen geven. En eenzaamheid een gezicht en woorden om het invoelbaar te 

maken en onder de aandacht te brengen. 

 

Aanpak 2022 

De tweede editie heeft negen projecten. Het geschatte bereik van deelnemers en publiek per 

project is als volgt: 

Welkom in Heechterp: deelnemers 60, publieksbereik: 1.000 

Motus Mori: deelnemers 25, publieksbereik: 400 

Lonesome Cowboys: deelnemers 45, publieksbereik: 500 

Homesick Restaurant: deelnemers 30, publieksbereik: 30 

Podium Huzum: deelnemers 20, publieksbereik: 200 

Show don’t tell: deelnemers 15, publieksbereik: 200 

Sprekende stenen: deelnemers 15, publieksbereik: 300 

Wijkorkest Camminghaburen/Heechterp-Schieringen: deelnemers 25, publieksbereik: 1000 

Nijsgjirrich: deelnemers 8 (tv-portretten) + 50 (talenevenement) publieksbereik: 5.000 (tv + 

evenement) 

Opgeteld: 9.923 direct betrokkenen plus publiek of de indirect betrokkenen uit de omgeving 

(familie, mantelzorgers, zorgpersoneel of onderwijs en jongerenwerk). 

 

Verder verwacht bereik: 

Kick-of op 1 oktober: 50 betrokken deelnemers plus 60 gasten live aanwezig bij talkshow. 340 views 

livestream: 450 totaal 

Deelnemers en geïnteresseerden in de onderzoeken 

Bijeenkomsten voor maatschappelijke partnerpartijen 

Media-uitingen 

Afsluitend evenement: 150 personen 

 

32. Pg. 19 JET 

https://overdedrempel.frl/film-eerste-editie-over-de-drempel/
https://www.lkca.nl/agenda/lkcatelier-cultuur-en-eenzaamheid/
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De gemeentelijke toegangspoort tot specialistische jeugdhulp is ongewijzigd en is belegd bij het 

Jeugdexpertteam. 

- uit hoeveel FTE bestaat het JET in 2022? 

- wat zijn de kosten die gemoeid zijn met het JET in 2022? 

Antwoord:  

Bezetting Jeugdexpertteam op 1-10-2021:  

- Administratief medewerkers: 2,89 fte 

- Jeugdconsulenten: 24,79 fte (incl. tijdelijk geld) 

- Praktijkleiders: 1,93 fte 

- Senior: 2 fte 

In de begroting staat voor 2022 voor het JET (incl. alle kosten) € 2.114.000. 

 

33. Pg. 20 WMO 

‘De cliëntervaring met WMO-ondersteuning is minimaal een 7’.  

- Is dit ambitieus genoeg?  

- Is deze indicator niet beter te monitoren met bijvoorbeeld een Net Promoter Score (NPS)? 

Antwoord:  

De 7, ruim voldoende, is het minimum voor de gehele cliëntervaring. Voor het minimum denken wij 

dat dit ambitieus genoeg is. Op het specifieke onderdeel kwaliteit van de ondersteuning is onze 

indicator dat 80% van de cliënten de ondersteuning goed vindt. 

 

Een Net Promotor Score is een andere mogelijkheid om de cliëntervaring te meten. We sluiten nu 

aan op de vragen die vanuit het Rijk gesteld moeten worden. Doordat we dit al een aantal jaren zo 
doen, kunnen we de antwoorden over meerdere jaren met elkaar vergelijken. 

 
 
D66 
 

34. Bijstand: We hebben nu al enige jaren ervaring met de verschillende instrumenten. Er moet bij 
de consulenten een gevoel ontwikkeld zijn over wat wel en niet werkt om mensen te activeren. 

- Op welke wijze worden specifieke methodes/instrumenten op effect gecontroleerd? 
- Kan de raad daar een overzicht van krijgen, of zo nee, wanneer dan wel? 

Antwoord:  

De consulent heeft de regie op het traject van de bewoner en bewaakt de voortgang aan de hand 

van tussentijdse evaluaties. Het resultaat van de inzet van een instrument wordt geregistreerd.  
 

Door de slag die we het komende jaar gaan maken op het gebied van digitalisering en datagedreven 
werken (zie corona update brieven), kunnen we naar verwachting in de tweede helft van 2022 

(september/oktober) een overzicht met de effectiviteit van de instrumenten beschikbaar stellen. 
 

35. Programma Onderwijs, Economie en Arbeidsmarkt: Zoals altijd wordt met OEA een positieve 
toekomstvisie neergezet met waardevolle doelen, maar toch de volgende vragen: 

- Wat is de status van het plan nu? 
- In hoeverre wordt er al volgens het programma gewerkt? 

- Wanneer is het programma klaar om gepresenteerd te worden? 
Antwoord:  

Het plan heeft nog geen officiële status. Er heeft nog geen formele besluitvorming plaatsgevonden.  

Met het programma beogen we een boost op de huidige werkwijze waarbij ontschotting en 

anticiperen op transities centraal staat. We gaan niet 180 graden om, dus werken al in lijn met het 

gedachtengoed, maar starten uiteraard pas écht na formele besluitvorming. 

Naar verwachten zal begin 2022 een ambitiedocument worden gepresenteerd. 

 
36. Jeugd: Klopt het dat wij niets teruglezen over uitvoering motie JIM? Waarom niet? 

Antwoord:  
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Het klopt dat er niets terug te lezen is over de JIM. Graag informeren wij u alsnog over de stand van 

zaken van deze motie. Er zijn gesprekken gevoerd met Stichting JIM over het concept van de JIM en 

de mogelijkheden van het implementeren van de JIM door het Jeugdexpertteam. Uit deze 

gesprekken is gebleken dat het implementeren van hun JIM methodiek/werkwijze een behoorlijke 

financiële investering vraagt. Hiervoor zijn binnen de motie geen middelen beschikbaar gesteld 

(hierover bent u reeds geïnformeerd tijdens de behandeling van de jaarstukken 2019).  

Binnen het onderzoekstraject en het traject van monitoren van het Jeugdexpertteam wordt de 

mogelijkheid geboden om een onafhankelijk ondersteuner of vertrouwenspersoon (als informele 

coach) mee te nemen. Tijdens het onderzoek door de jeugdconsulent wordt altijd het sociaal 

netwerk in kaart gebracht. Daarbij wordt ook gekeken welke personen belangrijk zijn voor de 

jeugdige en of deze persoon een rol kan spelen in/bij de ondersteuning. 
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Fysiek domein 
 

CDA 

 

37. Blz. 1 raadsbrief: Het verwachte jaarlijkse tekort op Verhardingen is voor de komende 2 jaar 

verwerkt in de begroting. Is de verwachting dat er in de jaren 24 en 25 ook een tekort zal zijn? 

Zo ja, waarom is dat niet begroot? 

Antwoord: 

Er is sprake van een toegenomen onderhoudsbehoefte. Dit blijkt uit de inspectieresultaten 2020. Bij 

de huidige manier van onderhoudswerk betekent dit dat er in de periode 2021-2025 een tekort is 

van € 11 mln. Op basis van dit inzicht is nu de keuze gemaakt om voor 2 jaarschijven alvast €  2,7 

mln hierop in te lopen. Er is niet de keuze gemaakt om het totale bedrag alvast te begroten; de 

komende tijd wordt de omschakeling gemaakt naar een andere onderbouwing van de meerjarige 

kostenramingen met betrekking tot onderhoud (en vervanging). Mogelijk zal blijken dat het 

resterende bedrag in de onderhoudsbehoefte kan worden bijgesteld.  

 

38. Blz 2 raadsbrief: De risico’s in de grondexploitaties (€ 1,18 mln) en de risico’s in De Zuidlanden 

(€ 7,0 mln) worden gedekt uit de reserve grondexploitatie ad. € 6,86 mln. De buffer is daarmee 

op dit moment ontoereikend. Maar bij de jaarrekening 2021 wordt op basis van de dan bekende 

standen het verschil verrekend tussen reserve grondexploitaties en de Algemene Reserve.   

Waarom is ervoor gekozen om de aanvulling van de reserve grondexploitatie niet te verwerken in de 

begroting 2022, maar de aanvulling uit te stellen tot de jaarrekening 2021? 

Antwoord: 

Voor deze werkwijze is gekozen om te voorkomen dat bij de besluitvorming over de jaarrekening 

een verrekening plaatsvindt en vervolgens enkele maanden later weer bij de vaststelling van de 

hercalculaties. De insteek is om op termijn het opstellen van de hercalculaties parallel te laten 

lopen met de jaarrekening, waardoor ook daadwerkelijk 1 moment per jaar ontstaat waarin 

verrekening tussen de reserve grondexploitatie en de Algemene Reserve, indien nodig, plaatsvindt.  

 

39. Blz. 2 raadsbrief: In tegenstelling tot wat wij meldden in de informerende brief bij de 

aanbieding van het Ambitiedocument Leeuwarden-Oost van 31 augustus jl. wordt voorgesteld 

om het beschikbaar stellen van krediet te koppelen aan de besluitvorming over het op te 

stellen Uitvoeringsplan Leeuwarden-Oost en niet al nu mee te nemen in de Begroting 2022. 

Kunt u toelichten waarom hiervoor is gekozen en wat de consequenties hiervan zijn? 

Antwoord:  

De keuze om de aanpak anders in te steken heeft te maken met de informatiewaarde. Als op het 

moment nu (lees begroting 2022) het krediet ter beschikking wordt gesteld, is dat op basis van de 

compacte informatie die de raad heeft gehad bij het aanvragen van de Rijkssubsidie. Op grond van 

de ontvangen Rijkssubsidie worden nu de hoofdlijnen uitgewerkt. Door de kredietvraag te koppelen 

aan het aanbieden aan de raad van de Hoofdlijnennotitie wordt u vollediger geïnformeerd met het 

oog op een integrale afweging. Voor het programma heeft deze aanpak geen gevolgen. Op het 

moment dat de Hoofdlijnennotitie inclusief kredietvraag uw goedkeuring heeft, zal de begroting 

2022 dienovereenkomstig worden gewijzigd. Hierbij wordt erop gekoerst deze notitie in het eerste 

kwartaal van 2022 aan de raad aan te bieden.  

 

 

PvdA 

 

40. Raadsbrief: Waarom is de rijksbijdrage voor Leeuwarden- Oost gekoppeld toch aan het 

uitvoeringsplan en niet in de begroting opgenomen? 

Antwoord:  
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Zie het antwoord op vraag 39. 

 

41. Programma wonen en milieu. Hoofstuk 3, Leefbaarheid.  

Programma Leeuwarden Oost (blz 31) 

- Waarom is hier niet aangegeven wanneer de raad moet besluiten over beschikbaar 

stellen van een krediet.  

- Waarom is niet aangegeven wat er gebeurt als  het rijk besluit geen extra middelen vrij 

te maken (buiten het volkshuisvestingsfonds) 

Antwoord: 

Het verstrekken van krediet is afhankelijk van de middelen die het nieuwe kabinet in het 

Regeerakkoord zal opnemen. Dan zal ook bekend worden in hoeverre Leeuwarden hier een beroep 

op kan doen. En pas na het eventueel beschikbaar komen van Rijksmiddelen kan een krediet worden 

voorgelegd aan de raad. Wanneer er geen extra middelen komen, dan kan de plus op de bestaande 

activiteiten niet worden gerealiseerd. 

 

42. Programma wonen en milieu Hoofdstuk 7. Vitaal platteland (blz 35) 

- Worden sterke dorpen onderdeel van het programma vitaal platteland? 

- Wanneer is het programma vitaal platteland gereed?  

Antwoord: 

Het programma Vitaal Platteland richt zich op het buitengebied, niet op de dorpen. 

In de loop van 2022 is het programma gereed. 

 

43. Programma wonen en milieu, Greidhoeke Plus (blz. 36) 

Wat is de reden dat er pas in 2022 gestart wordt met het programma Greidhoeke Plus, aangezien er 

al sinds 2019 aan wordt gewerkt. 

Antwoord: 

In de raadsbrief d.d. 30 maart 2021 is de raad geïnformeerd over het Streefbeeld en actieplan 

Friese Kleiweide en Noordelijke Kleischil. Samen met een rijke verscheidenheid aan stakeholders 

heeft het samenwerkingsverband Greidhoeke Plus in de Friese Kleiweide een streefbeeld ontwikkeld 

met daaraan gekoppeld een actieplan voor de periode 2021-2023. In de reserveringsaanvraag voor 

de Friese Kleiweide is per actielijn een korte toelichting gegeven op de aanpak en een daarvoor 

benodigd bedrag vermeld. De aanvraag telt op tot in totaal € 330.000 voor 2021. Op 12 maart jl. 

heeft de Stuurgroep Regio Deal zich gecommitteerd aan de reserveringsaanvraag. Vanuit Greidhoeke 

Plus, waarin de gemeente Leeuwarden een stevige positie heeft, kan nu met de betrokkenen in de 

gebieden tot een sluitende en passende aanpak en uitvoering worden gekomen. 

Wij zijn als gemeenten in het gebied (Waadhoeke, Noardeast Fryslân en Leeuwarden) niet 

betrokken geweest bij het opstellen van het streefbeeld en actieprogramma van de Noordelijke 

Kleischil. De provincie Fryslân zoekt nog naar een goede manier om invulling te geven aan de 

uitvoering. 

 

44. Hoofdstuk 2.2 3. Blz. 93: Bij onderhoud walbeschoeiing: welk materiaal wordt gebruikt bij lichte 

en bij zware walbeschoeiing?  

Antwoord: 

Lichte walbeschoeiing bestaat hoofdzakelijk uit FSC hout, paal/schot, gerecyclede kunststof 

producten (bijvoorbeeld Lankhorst of Prolock) of schanskorven. Zware walbeschoeiing bestaat 

hoofdzakelijk uit hardhouten (FSC) damwandplanken, beton en staal. 
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Gemeentebelangen 

 

45. Blz 33 diftar: De incidentele invoeringskosten worden in 22 meegenomen in de kosten. Dat is 

conform raadsvoorstel van toen. Echter toch de vraag; waarom is er niet gekozen voor het 

terugverdienen van de invoeringskosten in meerder jaren? 

Antwoord: 

Door de raad is op 2 december 2020 besloten tot invoering van diftar. Tegelijkertijd is besloten om 

de incidentele lasten van 2021 én 2022 in het tarief 2022 op te nemen.  

 

46. Blz 34 Wettelijk geborgde apparaatskostenvergoeding: Om welke bedrag gaat dit ongeveer?  

Antwoord: 

Er zijn ambtelijk conceptafspraken gemaakt tussen o.a. VNG en Rijk die inzetten op een 

continuering van de uitkering, waarbij de uitkeringshoogte over 2021 als richtlijn wordt 

aangehouden. Er is echter nog geen definitieve instemming met deze voorstellen. De hoogte over 

2022 is derhalve nog onbekend, maar zal naar verwachting in de lijn van 2021 liggen. 

 

47. Blz 41 Zalen Schaaf: Wat is de actuele stand van zaken? 

Antwoord: 

Thans worden verificatiegesprekken gevoerd met de winnende Inschrijver Agora. H ierbij is de 

Inschrijver gevraagd om een verduidelijking van de plannen: past de verdere uitwerking binnen het 

bestemmingsplan. Op basis van de toelichting van Inschrijver is de verwachting dat het 

verificatieproces op korte termijn met een positieve uitkomst kan worden afgesloten en dat begin 

november de verkoop/overdracht van Zalen Schaaf kan plaatsvinden. 

 

48. Blz 45 Uitbreiding overgedragen onderhoudswerkzaamheden wijken: 

- Om hoeveel arbeidsplaatsen gaat het nu?  

- Hoeveel komen er bij?  

- Welke arbeidsvoorwaarden krijgen de mensen die het gaan uitvoeren?  

- Hoeveel is en wordt er bespaard op contracten met bedrijven? 

Antwoord: 

De onderhoudswerkzaamheden worden via samenwerkingsovereenkomsten met 

bewonersorganisaties overgedragen. Het betreft vrijwilligersvergoedingen die door de betreffende 

bewonersorganisaties/wijkbedrijven zelf worden geregeld en bepaald. Het gaat om zeker 350 

vrijwilligers die werkzaamheden verrichten met de potentie tot uitbreiding met nog eens 150. De 

vrijwilligers besteden enkele uren of soms tientallen uren hieraan. De budgetten hiertoe komen uit 

het reguliere budget voor groenbeheer, zwerfaval en sociaal domein. Het betreft uitsluitend 

eenvoudig onderhoud (maaien, zwerfafval verwijderen), waarbij de bewonersorganisaties ook 

zorgen voor opleidingen etc. Er is geen sprake van besparingen op contracten met bedrijven, 

gerekend is met de reguliere beheerkosten. 

 

49. Sport: Hoe is na het 2 mln-pakket en de motie bij de jaarrekening nu de stand van zaken rond 

sport in de zuidlanden. 

Wat kan daar nu gerealiseerd worden.  

Antwoord: 

In Middelsee kunnen we 3 velden (2 kunstgras en 1 natuurgrasveld) met was - en kleedkamers en 

kantine realiseren. We zijn hierover in gesprek met FVC. 

 

50. Onderhoud wegen: Niet halen basiskwaliteit. Wat is er structureel extra nodig om het op 

basiskwaliteit te houden. 

Antwoord: 

Zie ook het antwoord op vraag 37. Op basis van de meest actuele inspectieresultaten en stand van 

de voorziening (VRZ) is er jaarlijks € 2,7 miljoen extra nodig.  
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De onderbouwing van de “Voorziening verhardingen” gaat van kwalitatief (puur op basis van de 

tweejaarlijkse inspectie) naar cyclisch (wel op basis van inspectieresultaten, maar over langere tijd 

beschouwd). In die overgang die we komende jaar hopen te effectueren, zal naar verwachting meer 

inzicht ontstaan in de meerjarige onderhoudsbehoefte op basisniveau. Die inzichten worden in de 

hierop volgende begrotingen verwerkt.   

 

51. Grondbeleid: Gevolgen corona voor vraag naar kantoren. Waarom blijft u uitgaan van de (oude) 

langjarige prognose voor nieuwbouwbehoefte? 

Antwoord: 

Welk effect de coronacrisis precies zal hebben op de kantoormarkt is nog onbekend. De algemene 

verwachting is dat het leidt tot minder nieuwbouwbehoefte dan voorgaande jaren. In Leeuwarden 

was en is nog steeds ruim voldoende aanbod aan kantoor(locaties). In de plancapaciteit is sprake 

van een overaanbod. We hebben u geïnformeerd over een voorontwerpbestemmingsplan dat op 23 

juni 2021 ter visie is gelegd, waarin onder andere kantoormeters uit de markt gehaald gaan worden. 

Verwachting is dat het ontwerpbestemmingsplan in december 2021 ter visie wordt gelegd, waarna 

het ter vaststelling aan de raad kan worden voorgelegd. 

 

52. Verbonden partijen: Blitsaerd. Hoe kan het dat het resultaat over 20 nog niet bekend is? 

Antwoord: 

De vertraging had te maken met de accountantscontrole bij de CV en BV. Ondertussen is het 

resultaat bekend. Het resultaat over 2020 bedraagt € 2.637.277. De jaarrekening van CV Blitsaerd is 

overigens nog niet vastgesteld in de algemene aandeelhoudersvergadering. Het resultaat van de BV 

is ook € 2.637.277. Het resultaat van de BV is namelijk het resultaat van de deelneming in de CV.  

 

 

GroenLinks 

 

53. P.25: “We zetten in op het versneld toepassen van watertechnologie innovaties en faciliteren 

watertechnologiebedrijven bij hun (door)ontwikkeling in het kader van onze acquisitie 

inspanningen.”  

Vraag: Op welke wijze draagt de gemeente bij aan het versneld toepas sen van innovaties op het 

gebied van watertechnologie en circulaire economie. Kunnen drie voorbeelden worden genoemd 

waar de gemeente launching customer is geweest?  

Antwoord: 

 

Hydraloop  

Hydraloop systemen worden toegepast in de woonwijk Blitsaerd met hulp van de gemeente. 

Hydraloop is het inmiddels beroemde en prijswinnende waterzuiveringssysteem voor woningen. Het 

bedrijf dat de Hydraloop heeft ontwikkeld, is gevestigd op de WaterCampus. 

 

Zuen&Co  

Dit bedrijf heeft een waterbesparende kop voor tapwater ontwikkeld. Deze is getest in het 

gemeentekantoor en hierdoor kon het bedrijf feedback ontvangen. Deze samenwerking is ontstaan 

vanuit het programma Start up in Residence, waarin de gemeente deelneemt vanuit het programma 

Founded in Fryslân.  

 

FryslanFungies  

FryslanFungies levert producten om met koffiedik Oesterzwammen te kweken. Het product is onder 

ambtelijke collega’s gepromoot waardoor men voor thuis een ‘kit’ kon aanschaffen. Dit hielp 

FryslanFungies om bekendheid en markt te ontwikkelen. Ook heeft de gemeente een grotere 

FungiFarm in het werkcafé. 

 

https://www.hydraloop.com/
https://startupinresidence.com/noord-nederland/startup/zuenco/
https://www.fryslanfungies.nl/
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Rainblocks  

De gemeente heeft een aantal Rainblocks gekocht om de markt te ontwikkelen in samenwerking met 

dit bedrijf. Rainblocks zijn grote blokken waarin regenwater opgeslagen kan worden. Deze blokken 

kunnen goed als schutting of (groene) afscheiding gebruikt worden. 

 

Tieluk 

Tieluk is vanaf 2017 gevestigd in Leeuwarden en legt zich toe op waterstoftechnologie. De 

technologie die Tieluk ontwikkeld heeft, gaat uit van het bijmengen van waterstof bij de 

verbranding in een verwarmingsinstallatie, met als doel een verdere CO2 reductie. In 2020 is Tieluk 

uitgeroepen tot finalist van de Innovatie top 100 van de Kamer van Koophandel. De gemeente 

Leeuwarden heeft als launching customer gefungeerd door een waterstof ketel van Tieluk in het 

stadhuis te plaatsen. 

 

54. P.28: “We zetten in op het toekomstbestendig maken van bedrijven in de maakindustrie;”    

Vraag: Welke bedrijven zijn dit en waar bestaat het toekomstbestendig maken uit?  

Antwoord: 

Het betreft kennisdeling van onderwerpen als digitalisering, smart industry, werving talent, etc. We 

zijn dit aan het verkennen met diverse maakbedrijven (bouw- en metaalsector) uit onze gemeente.  

 

55. P.28: “We investeren in ‘de Friese projectenmachine’ die zich richt op het ontwikkelen en 

verwerven van meer Europese projecten, waardoor er meer Europese financiering beschikbaar 

komt;”   

Vraag: Wat zijn de kosten en het verwachte rendement van de ‘Friese projectenmachine’?  

Antwoord: 

Wij verlenen in 2022 een bijdrage van € 51.045 en een actieve inzet in uren uit de reguliere 

formatie voor het schrijven van projectaanvragen. De ambitie van de provincie Fryslân is om in de 

huidige Europese periode (2021-2027) een totaalbedrag van € 130 mln aan Europese middelen naar 

Friesland te halen. Hiervan zal een deel ook in de gemeente Leeuwarden terecht komen (bij zowel 

de gemeentelijke organisatie als bedrijven, kennis- en onderwijsinstellingen en andere organisaties 

in de stad). In de informerende brief naar aanleiding van het collegebesluit ‘Instemming 

ontwikkeling Friese Projecten Machine (d.d. 15 juni) vindt u meer informatie. 

 

56. P.28: “We investeren in het arbeidsfit maken en houden van kwetsbare werknemers;”  

Vraag: Waaruit bestaat het arbeidsfit maken van kwetsbare werknemers?”  

Antwoord: 

Door het bij elkaar brengen van ondernemers en onderwijspartijen. Wendbaar vakmanschap is 

bijvoorbeeld belangrijk in deze tijd van veranderende beroepskennis. Een voorbeeld is het Bakery 

Sweets Center, waar wij partner van zijn. Zij bieden samen met het onderwijs opleidingen aan voor 

eigen medewerkers van de aangesloten bedrijven. 

 

57. P.32: “Tevens is er in 2021 een voorbereidingsbesluit van kracht geworden dat het mogelijk 

maakt om handhavend op te treden tegen nieuwe kamerverhuurpanden en woningsplitsingen.”    

Vraag: Wat is de stand van zaken? Aan welke juridische instrumenten wordt op dit moment gewerkt 

om na het aflopen van het voorbereidingsbesluit te kunnen sturen?  

Antwoord: 

Het voorbereidingsbesluit loopt in februari 2022 af en zal dan vervangen worden door een 

bestemmingsplan. In januari 2022 zal het ontwerpbestemmingsplan ter inzage worden gelegd voor 

zienswijzen en daarmee de voorbereidingsbescherming van het voorbereidingsbesluit overnemen. 

Het bestemmingsplan zal naar verwachting vastgesteld kunnen worden in het eerste kwartaal van 

2022. 

 

https://www.fmf.frl/nieuws/groendak/
https://tieluk.nl/
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58. P.32: “Het Huurteam Leeuwarden behandelt klachten van en levert informatie aan huurders 

van particuliere huurwoningen. […] Zij registreren meldingen en de problematiek.”    

Vraag: Kunnen wij een overzicht krijgen van de meldingen van de laatste jaren, uitgesplitst naar 

jaar, wijk en soort problematiek?  

Antwoord: 

In 2020 kwam circa 25% van de vragen/meldingen uit de Vlietzone.  

 

 
 

Totaaloverzicht van behandelde aanvragen door het Huurteam* 

Hoofdcategorie aanvraag 2018 2019 2020 

Gebreken 

woning/onderhoud 

27 43 25 

Huurcontract  6 14 

Huurprijs 37 52 10 

Borg 10   

Dienstverlening verhuurder   6 

Huurcommissie – Huurprijs 

aanpassing 

  3 

Huur opzeggen   3 

Woning zoeken   1 

Servicekosten 20 3  

Advies 25 32  

Onbekend 9  1 

Totaal 128 136 63 

*) er is geen uitsplitsing per wijk beschikbaar; voor de volgende jaren wordt aan het Huurteam                           

gevraagd hier wel een onderverdeling in te maken. 

 

2021 

Voor wat betreft het aantal aanvragen waren er in het eerste halfjaar 15 aanvragen uit de 

Vlietzone. In totaal waren er 52 aanvragen in het eerste halfjaar. Dat betekent dat 1/3 van de 

aanvragen uit de Vlietzone komt. 

 
Aanvragen Vlietzone naar aard klachten 1e halfjaar  

Categorie aanvraag  

Onderhoud en gebreken  7 
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Categorie aanvraag  

Huurprijs  4 

Servicekosten  2 

Overig/contract etc. 2 

Totaal 15 

 

59. P.35/P.145: De gemeente handhaaft het Bouwbesluit als het gaat om de omschakeling van 

kantoren naar energielabel C.   

Vraag: Wat is het huidige beeld? Gaan alle kantoren de datum van 1 januari 2023 halen? Welke 

acties kunnen in 2022 nog meer worden ingezet om dit doel te halen?  

Antwoord: 

Het beeld is dat bij veel kantoren de energielabels ontbreken en dat veel kantoren nog niet voldoen 

aan deze verplichting. Momenteel zijn we bezig met een gedetailleerde inventarisatie.  

Het ministerie van BZK heeft eigenaren en huurders van kantoren op 1 juli 2021 per brief 

geïnformeerd over de label C-verplichting. In oktober 2021 volgt een informerende brief vanuit de 

gemeente. Het Rijk heeft de komende jaren een budget aan de gemeenten toegekend voor 

versterking van de inzet op de label C verplichting. Op dit moment wordt onderzocht hoe het 

budget voor gemeente Leeuwarden het beste kan worden ingezet. Het voldoen aan de label C 

verplichting is primair de verantwoordelijkheid van de kantooreigenaren en daarnaast huurders. Op 

27 augustus 2021 heeft D66 schriftelijke vragen gesteld aan het college van burgemeester en 

wethouders over onder andere de label C verplichting. In de beantwoording wordt hier uitgebreid 

op ingegaan.  

 

60. P.37/P.94: Er wordt gesproken over de kadernota Kapitaalgoederen die in de loop van 2021 is 

geactualiseerd.   

Vraag: Wanneer komt de nota naar de raad?  

Antwoord: 

De Kadernota Kapitaalgoederen wordt momenteel geschreven. Het samen op laten lopen met de 

planning van de begroting bleek niet haalbaar. Dit hangt onder andere samen met het antwoord op 

vraag 10, namelijk de overgang van andere onderbouwingssystematiek voor het assetmanagement.  

Naar verwachting zal in januari/februari 2021 de nota naar de raad gaan. 

 

61. P.42: ”De bedoeling is om het bestemmingsplan De Groene Ster in het laatste kwartaal van 

2021 ter inzage te leggen en vervolgens in het eerste kwartaal van 2022 ter vaststelling aan te 

bieden.”  

Vraag: Hoe zeker is het dat deze tijdsplanning gehaald gaat worden? Als de gemeenteraad het 

vaststelt betekent dit dat er festivals zoals in de Cultuurvisie worden beschreven plaats kunnen 

vinden? Na vaststelling verwacht de gemeenten dan nog bezwaren of rechtszaken? Wat is het 

verschil met de situatie zonder bestemmingsplan en met bestemmingsplan?  

Antwoord: 

De gemeenteraad wordt met een brief nader geïnformeerd over de stand van zaken van De Groene 

Ster. Hierin is ook de aangepaste planning voor het vaststellen het bestemmingsplan aangegeven. 

Na vaststelling van het bestemmingsplan door de gemeenteraad staat dit besluit nog open voor 

beroep bij de Raad van State. Na behandeling van het beroep kan beoordeeld worden of 

evenementen binnen de kaders van een bestemmingsplan georganiseerd kunnen worden. Als het 

bestemmingsplan is vastgesteld en daarmee de kaders opgenomen voor festivals, dan hoeft er door 

festivals geen omgevingsvergunning aangevraagd te worden om af te wijken van het 

bestemmingsplan. In de basis heeft de afweging tussen belangen van festivals, natuur, omwonenden 

en belanghebbenden dan plaatsgevonden in het bestemmingsplan. Desalniettemin moet bij de 

gemeente ieder jaar nog een geluidsontheffing en een evenementenvergunning aangevraagd 

worden. En daarnaast moet bij de provincie de natuurtoestemming gevraagd worden. Op al deze 

vergunningen kunnen belanghebbenden reageren. Als de aanvragen binnen de kaders van het 
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bestemmingsplan en de geldende regelgeving blijven, is de vergunningverlening minder kwetsbaar 

voor bezwaren van belanghebbenden.  

 

62. P.124: “Het totaal aan investeringen in vastgoed bedraagt circa €0.7 mln voor de 

instandhouding van sporthallen en zwembaden en de omliggende infra. Daarnaast worden 

panden in eigendom voor € 0,9 mln verder verduurzaamd, waaronder de Cornelis Trooststraat 

48 en het Ruiterskwartier 41 (Neushoorn).”  

Vraag: Waaruit bestaat deze verduurzaming?  

Antwoord: 

Op de Cornelis Trooststraat 48 worden zonnepanelen op het hoge dak geplaatst. Bij Neushoorn 

komen zonnepanelen en een warmtepomp. Voor alle werkzaamheden is SDE-subsidie 

aangevraagd/toegekend. 

 

63. P.48 €1 mln voor aanpassingen in de huisvesting voor het toekomstig maken van hybride 

werkplekken.  

Vraag: Welke aanpassingen zijn hiervoor noodzakelijk en is dit in 2022 ook nog nodig? Wordt dit 

vergoed door het Rijk?  

Antwoord: 

Met dit bedrag investeren we verder in hybride vergadervormen (incl. audiovisuele middelen), in 

middelen om kort te kunnen overleggen zonder dat andere collega’s daar last van ondervinden, 

maar ook in kleine simpele aanpassingen die voortkomen uit het hybride concept. Er zal meer 

behoefte komen aan vergaderruimten voor zowel fysieke ontmoetingen als voor hybride 

vergaderingen. Daarnaast zal er meer behoefte zijn dan voorheen om hybride te kunnen werken 

(dus kunnen inbellen en kunnen overleggen digitaal). Ook is er behoefte aan het creëren van bel en 

overleg plekken en aanpassing van de bestaande cellen structuur van het gebouwdeel Carré. 

Daarnaast zien we het succes van het werkcafé en willen deze formule verder uitbouwen. Daarnaast 

moeten we natuurlijk rekening blijven houden met de belangrijke randvoorwaarden omtrent 

luchtkwaliteit en Arbo eisen. De gemeente krijgt hiervoor geen vergoeding van het Rijk. 

 

 

VVD 

 

64. Aanpassing huisvesting 

Door COVID-19 zijn aanpassingen aan de huisvesting van de ambtelijke dienst noodzakelijk. 

Voorgesteld wordt hiervoor een extra budget van € 1,0 mln uit te trekken.  

- Welke aanpassing zijn noodzakelijk en worden er voor € 1 mln uitgevoerd? 

Antwoord: Zie antwoord op vraag 63.  

- Welke meerjarenvisie ligt ten grondslag aan de huisvesting van de ambtenaren?  

Antwoord: Onze ambitie is een goede ontmoetingsplek op locatie en een optimale werkplek 

thuis. Het gemeentehuis is daarbij dé centrale ontmoetingsplek. Het hybride model voor 

thuis en op kantoor werken wordt de maatstaf. De thuiswerkplek is – daar waar op de 

medewerker(s) van toepassing – voor zover beïnvloedbaar door de werkgever zo optimaal 

mogelijk gefaciliteerd. De vanuit de coronacrisis ingezette lijn van beschikbare werkplekken 

in het gemeentehuis dient te worden ingericht op efficiëntie, te voldoen aan de wensen van 

zowel medewerker als leidinggevende en zijn gericht op samenwerken en interactie. Hierbij 

staat de nieuwe manier van werken, het activiteit gerelateerd werken, centraal.  

- Wat wordt er gedaan - welke bestemming - met de ruimte die vrij komt als de ambtelijke 

dienst meer thuiswerkt. Is het afstoten van delen van het gemeentehuis een optie die 

onderzocht wordt?  

Antwoord: Nee, afstoten van delen van het gemeentehuis is momenteel niet aan de orde.  

- Hoeveel geld is de afgelopen jaren uitgeven aan de verbouwing van het stadskantoor 

(gemeentehuis)? 
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Antwoord: Voor huisvesting Carré is in de periode 2019 t/m 2021 voor € 755.000 besteed, 

waarvan € 472.000 verbouw klantencontactcentrum. 

 

65. Pg. 30 Monumenten 

In 2022 wil het college met een uitbreiding van de gemeentelijke lijst met monumenten uit de 

voormalige gemeente Boarnsterhim, Littenseradiel en Leeuwarderadeel komen. 

- Is er een indicatie aan te geven om hoeveel panden dit gaat?  

- Wat betekent dit nu voor de huidige eigenaren?  

- Wat was de status van die panden in de periode dat ze niet op de lijst van onze gemeente 

stonden? 

Antwoord: 

Tot uitbreiding van de (bestaande) gemeentelijke monumentenlijst van Leeuwarden met 

waardevolle onroerende zaken in de voormalige gemeenten Boarnsterhim, Littenseradiel en 

Leeuwarderadeel heeft de gemeenteraad in 2017 zelf verzocht (raadsmotie van 3 juli 2017).  

Een plan van aanpak is bij brief van 22 november 2018 door B&W aan de raad gepresenteerd. In de 

brief is indicatief aangegeven dat een 250 tot 300 onroerende zaken potentieel in aanmerking 

zouden kunnen komen voor een status als gemeentelijk monument. De resultaten van het inmiddels 

gedane vooronderzoek bevestigen dat indicatieve beeld. 

Nu, op dit moment, betekent het onderzoek nog niets voor de huidige eigenaren. Zodra het 

feitelijke onderzoek start, wordt fasegewijze iedere eigenaar afzonderlijk door ons geïnformeerd 

over dat onderzoek en wordt hen gevraagd of zij bereid zijn eraan mee te werken. Pas zodra uit het 

onderzoek blijkt dat een onroerende zaak daadwerkelijk bijzonder en beschermenswaardig is 

(hiervoor zijn de criteria in de Erfgoedverordening gemeente Leeuwarden de maatstaf) en een 

aanwijzingsprocedure in gang wordt gezet, kan dit tot op zekere hoogte beperkingen met zich 

meebrengen. 

De status van de panden kan variëren. Ze kunnen thans al deel uitmaken van een beschermd 

dorpsgezicht en daardoor een zekere mate van (uiterlijke) bescherming genieten. Ze kunnen ook 

volledig onbeschermd zijn en daarom zonder veel beperkingen worden afgebroken. 

Wij zullen de raad in het 1e kwartaal van 2022 nader informeren over de stand van zaken van het 

onderzoek- en aanwijzingsproject voor de gemeentelijke monumentenlijst. 

 

66. Pg. 32 Voorbereidingsbesluit 

Het voorbereidingsbesluit maakt het mogelijk handhavend op te treden tegen nieuwe kamerverhuur 

en woningsplitsingen.  

- In hoeveel gevallen is er daadwerkelijk handhavend opgetreden in 2021 o.b.v. dit 

voorbereidingsbesluit?  

Antwoord: 

In 2021 is 3 maal handhavend opgetreden op basis van het voorbereidingsbesluit.  

 

67. Pg. 32 Klachten huurteam Vlietzone 

1/3 van de klachten in 2019 kwam uit de Vlietzone.  

- Welke aantallen zijn er over 2020? 

- Is er al een indicatie over 2021? Zo ja, welke aantallen?  

Antwoord: 

Onderstaand schema betreft een overzicht van het totaal waar door huurders vragen over zijn 

gesteld aan het Huurteam. De aantallen lagen in 2020 lager dan eerdere jaren, vanwege COVID-19. 

We hebben nog geen indicatie over 2021.  
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68. Pg. 35 Energie label C 

Per 1 januari 2023 geldt voor kantoren een energielabel C. 

- Geldt dit label ook voor kantoren van de gemeente?  

- Zo ja, voldoen we hier al aan? Als dit nog niet het geval is, welke acties worden uitgezet?  

Antwoord: 

Ja, dit geldt ook voor de kantoren van de gemeente. De verwachting is dat de kantoren van de 
gemeente vóór 2023 voldoen aan de verplichting.  
 

69. Pg. 35/36 Vitaal platteland/Greidehoeke Plus 

Het gebied Leechlân Grou Warten valt sinds de vaststelling notitie Bouwstenen ontwerp 

omgevingsplan Leeuwarden Buitengebied Zuid onder het type veenweidegebied, de agrariërs in dit 

gebied hebben aangegeven met de beperkingen van de veenweide typering moeite te hebben.  

- Op welke wijze wordt deze groep boeren betrokken bij de transitie? (Is er bijvoorbeeld 

periodiek overleg?) 

- Is er de bereidheid om samen met de boeren te zoeken naar aanvaardbare en werkbare 

oplossingen?  

Antwoord: 

Via het gebiedsproces Grouster Leechlân is de gemeente in gesprek met de boeren in dit gebied en 

wordt gekeken naar de mogelijkheden die er zijn.  

 

70. Pg. 42 Vitaal Grou/woningbouw Grou 

Nu bijna alle ruimte voor woningbouw in Grou is gebruikt resteert alleen een eventuele uitbreiding 

voor Grou op het nu braakliggend Halbertsma terrein aan de noordzijde van de Grou. De werkgroep 

van Pleatslik belang is bezig met een totaalvisie voor Grou waarbij op deze locatie uiteraard 

woningbouw in beeld komt. Er zit op een groot gedeelte echter de bestemming industrie welke 

alleen recreatiewoningen toestaat.  

- Wat is de gemeentelijke ambitie voor dit terrein?  

- Onder welke voorwaarden is woningbouw hier toegestaan?  

- Is de gemeente bereid hierin te faciliteren?  

Antwoord: 
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Regulier wonen op deze locatie op het bedrijventerrein is complex in verband met de aanwezige 

milieucontour; de aangrenzende bedrijven kunnen hierdoor in het gedrang komen. De visiegroep 

onderzoekt of hier toch regulier wonen mogelijk gemaakt kan worden. In dat kader is/gaat de 

visiegroep in gesprek met deze bedrijven om na te gaan of er bezwaren bestaan tegen het naar 

beneden bijstellen van de milieucategorie. De gemeente wacht de bevindingen van de visiegroep af. 

 

71. Pg. 38 Infrastructuur & mobiliteit 

Het wandelpad langs het prinses Margrietkanaal is afgelopen jaar opgehoogd en van nieuw asfalt 

voorzien. De bestaande zitbanken in het nu ook verhoogde talud zijn op de oorspronkelijke hoogte 

blijven staan en daardoor voor, met name ouderen, te laag om gemakkelijk te gaan zitten en weer 

op te staan.  

Wordt hier nog aanvullend werk van gemaakt? 

Antwoord: 

De situatie is bekend en wordt binnenkort opgelost, zodat het beoogde gebruik kan plaatsvinden.  

 

72. Pg. 39 Fietsoversteek stationsgebied 

Betreft dit de variant ‘Fietsers in de voorrang’ uit de presentatie van de gemeente tijdens de 

expertmeeting stationsplein op 15 maart?  

Antwoord: 

Ja. 

 

73. Pg. 41 Programma ruimtelijke ordening 

Hoeveel woningen worden er naar verwachting in 2022 gebouwd? Hoe verhouden deze getallen zich 

tot 2019, 2020 en 2021? Daar waar het kan ontvangen we graag een specificatie op wijk of 

dorpsniveau.  

Antwoord: 

We verwachten in 2022 weer rond de 650 woningen bruto toe te voegen aan de woningvoorraad. Dit 

ligt in de lijn met vorige jaren als we kijken naar reguliere woningbouw. In 2019 schoten we er 

overheen, omdat in dat jaar de 500 studenteneenheden (markt058) zijn opgeleverd. Op de site 

Leeuwarden in cijfers - Nieuw (leeuwarden.incijfers.nl) kunt u per wijk, buurt, stad en dorp kijken 

wat is toegevoegd en in welk jaar. 

 

74. Pg.130 Circulair en monitoring 

Het meten en monitoren van onze doelen en projecten doen we op verschillende manieren. Voor 

onze 10 projecten doen we dat via ons aanjaagteam en met externe ondersteuning. Het toetsen 

wanneer iets ‘circulair’ is ingekocht doen we via een Friese monitor. Het meten van het aantal 

geholpen bedrijven doen we door middel van een eigen monitoring en inventarisatie met projecten 

als Circulair bedrijventerrein De Zwette en Circulair Kwartier. 

- Via een Friese monitor wordt er gemonitord. Welke monitor is dat en hoe werkt die? 

Antwoord: De Friese monitor is ontwikkeld op initiatief van verschillende Friese overheden, 

waaronder de gemeente Leeuwarden. De monitor wordt ingevuld door inkopers/projectleiders 

en toetst aan de hand van een vragenlijst of een project circulair is ingekocht. Op basis van 

deze input ontstaat inzicht in de stand van zaken t.a.v. circulair inkopen. De Friese monitor is 

een inspanningsmonitor. Met de monitor willen we in de eerste plaats inzicht creëren in de 

mate waarin circulaire principes zijn meegenomen in het inkoopproces. Wanneer we kijken naar 

de intentie van circulaire economie – het verlagen van ons primair grondstofgebruik, het 

waardebehoud van producten en materialen en het leveren van een bijdrage aan de 

klimaatopgave ligt het voor de hand om te werken aan effectmonitoring. Dit is helaas op dit 

moment nog niet mogelijk om structureel toe te passen. De Friese monitor is een 

inspanningsmonitor, waarbij we meten in hoeverre circulaire principes zijn meegenomen in de 

uitvraag en de principes zijn gerealiseerd. 

- Wat zijn de resultaten tot zover conform de monitor en wat is de ambitie voor 2022? 

https://leeuwarden.incijfers.nl/
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Antwoord: De monitor wordt op dit moment, in samenspraak met andere Friese overheden, 

verder doorontwikkeld. Vanaf 2022 wordt de monitor actief ingezet. Onze ambities  t.a.v. 

circulair inkopen worden momenteel in de “Roadmap Circulair Inkopen 2022-2025” 

vormgegeven. Deze roadmap wordt begin 2022 ter kennisname aan de raad aangeboden.  

- Hoeveel bedrijven zijn er geholpen en welke resultaten heeft dat opgeleverd? 

Antwoord: In 2021 zijn diverse bedrijven geholpen. Via verschillende instrumenten. Zo zijn 

er 4 Leeuwarder bedrijven met circulaire innovaties geholpen via het innovatiefonds, 

ondersteunen we via BeStart diverse cleantech bedrijven en faciliteren we via de CIRCO Hub 

opleidingen voor bedrijven. We werken samen met de Vereniging Circulair Fryslân en vanuit 

daar werken verschillende partijen samen.  

- Wat is de ambitie voor 2022 ten aan zien van het aantal te helpen bedrijven en met bij welk 

resultaat is een bedrijf geholpen volgens de monitor? 

- Antwoord: Via de Friese monitor wordt bijgehouden welke voortang er geboekt wordt t.a.v. 

circulair inkopen, deze monitort niet hoeveel bedrijven geholpen worden. 

Voor 2022 willen we de volgende resultaten boeken die ook relevant zijn voor bedrijven: 

o Gemeentelijke innovatiefonds ook voor circulaire bedrijvigheid, waarmee ca. 10 

innovaties van Leeuwarder bedrijven gesteund kunnen worden; 

o Faciliteren van Circo opleidingstracks voor bedrijven zodat bedrijven in Leeuwarden 

en Fryslân kennis kunnen opdoen inzake circulair ondernemen; 

o Bedrijven en kennisinstellingen helpen bij EU-aanvragen; 

o Minimaal 10 keer koopt de gemeente via circulaire principes in; 

o Faciliteren en actief deelnemen in de Vereniging Circulair Fryslân. 
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75. Verkeer: Optimalisatie verkeersveiligheid 

Welke knelpunten staan op de lijst voor een mogelijke aanpak met de half miljoen? 

Antwoord: 

Dat is nog niet bekend. 
 

76. Wonen: Bouw woningen aan de Minne Finne, Volmawei en Hellingshaven 

Wat is de reden voor DD om af te zien van de bouw? 

Antwoord: 

In de loop van de tijd is de omvang van het plan gekrompen naar nu circa 4 à 5 woningen. Dijkstra 

Draaisma is meer gericht op grotere plannen, vandaar dat DD het project aan een andere 

ontwikkelaar heeft overgedragen.  

 

77. Warten Centrale brugbediening 

Uit het rapport van Marin (07-12-2020) menen wij te hebben begrepen dat centrale brugbediening 

ook voor Warten een flink andere inrichting met bijkomende kosten zou vergen, als we dat veilig 

zouden willen doen. 

Deze kosten zijn niet meegenomen bij het bespreken van de kosten van de alternatieven in de brief 

van het college van 05-10-2021.  

Kunnen deze kosten op een rijtje worden gezet en nu, of in ieder geval ruim voor de bespreking van 

de plannen gepresenteerd worden aan de raad?   

Antwoord: 

Voorziene en aan het dorp gepresenteerde aanpak: 

Voor Warten is het ontwerp conform variant 2 vanuit het rapport Marin voorzien. Dat is destijds aan 

het dorp Warten voorgesteld en besproken. De daarvoor noodzakelijke kosten zijn meegenomen in 

https://circulairfriesland.frl/circo-tracks-bouw-en-maakindustrie/
https://circulairfriesland.frl/
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het projectbudget. Voor die variant is het oordeel van Marin dat dat nautisch veilig is en zorgt voor 

een vlotte doorstroming.  

 

Motie en brief aan de raad van 5 oktober 2021 

In de raadsbrief staat onder optie 3a punt i en iii genoemd dat wanneer Warten wel doorgaat er 

samen met het dorp gezocht moet worden naar een goede inpassing en ontwerp. De andere 

varianten die in rapport van Marin zijn genoemd kunnen dan mogelijk nader worden bekeken. 

Daarvan geeft Marin aan dat die vanuit nautische veiligheid en vlotheid van het scheepvaartverkeer 

ongewenst zijn (maar dat wil niet zeggen onveilig). De kosten van deze aanpassingen zijn nog niet 

bepaald. Die kunnen pas in een later stadium worden bepaald.   
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Veiligheidsdomein 
 

Gemeentebelangen 

 

78. Blz 52 vuurwapenbezit: Wat doet u tegen het toenemend vuurwapenbezit? 

Antwoord: 

Signalen van vuurwapenbezit worden zeer serieus genomen. Bij concrete verdenking wordt daarbij 

opgeschaald naar politie. Daarnaast proberen we met preventieve maatregelen wapens te vinden. 

Door Corona was de horeca langdurig gesloten. Onze gebruikelijk inzet van preventief fouilleren in 

de binnenstad konden we daarom niet goed inzetten. Dat zal - naast het reguliere onderzoek en 

opsporing door politie - weer opgepakt worden. Verder heeft er zeer recent een actie 

plaatsgevonden waarbij wapens konden worden ingeleverd. 

 

79. Blz 55 Bestrijding ondermijnende criminaliteit: Wanneer wordt de infosessie voor raad 

georganiseerd? 

Antwoord: 

De griffie zal worden benaderd om een geschikt moment hiervoor te plannen.   

 

80. Blz 55 Meld een vermoeden: We zouden graag nader geïnformeerd worden over dit project.  

- Waar kunnen we stukken hierover vinden en zijn er vergelijkbare gemeenten die hier mee 

experimenteren? 

- De app verantwoord u door te stellen dat het valt onder het privacy convenant van de 

lokale casestafel.  Is hier jurisprudentie over? 

Voor uw eerste vraag verwijzen we naar de brief aan de raad d.d. 14 oktober inzake Meld een 

vermoeden (MEV). 

Het delen van signalen in het kader van ondermijning (bijvoorbeeld via de app ‘’meld een 

vermoeden’’) vindt plaats binnen de kaders van het privacy protocol ondermijning en de DPIA die 

daartoe destijds zijn opgesteld. De stukken zijn destijds behandeld in het college en te raadplegen 

via:  

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Leeuwarden/4e42b5bd-1757-49bf-92e3-958a036017f6    

Separaat is voor het gebruik van de ‘meld een vermoeden’ app een addendum bij de DPIA 

opgesteld.  

 

Er is geen jurisprudentie bekend over de app in relatie tot gegevensdeling. Wel heeft de VNG in 

maart 2020 een privacy protocol i.s.m. de landsadvocaat Pels Rijcken opgemaakt en gepubliceerd. 

Dat protocol is nagenoeg gelijk aan het protocol dat wij als gemeente al sinds 2019 hanteren. 

(Protocol uitwisseling persoonsgegevens bij ondermijning | VNG).   

 

 

PvdA 

 

81. Blz 55: De app ‘Meld een vermoeden’:  

- Hoeveel meldingen zijn er gedaan en wat hebben deze bijgedragen aan efficiëntie?  

- Zijn er ook meldingen gedaan die achteraf onterecht waren? 

- Over welk soort vermoedens gaan deze meldingen?  

Antwoord: 

We verwijzen u naar de informerende brief d.d. 14 oktober 2021 waarin deze vragen worden 

beantwoord.  

 

 

  

https://ris2.ibabs.eu/Agenda/Details/Leeuwarden/4e42b5bd-1757-49bf-92e3-958a036017f6
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GroenLinks 

 

82. P.55: “In 2022 wordt de app ‘Meld een vermoeden’ geëvalueerd. […] Voor 2022 willen we 

verder met deze tool en hem breder in de organisatie uitzetten, terwijl we ook externe 

partijen willen aanhaken.”  

Vraag: Kunt u toelichten welke externe partijen u hiervoor in gedachten heeft? Hoe wordt in dit 

privacy convenant precies en specifiek vastgelegd welke gegevens tussen welke partners met welk 

doel en onder welke waarborgen mogen worden uitgewisseld? Zit in deze uitrolvisie ook de wens om 

deze app uiteindelijk aan het publiek beschikbaar te stellen?   

Antwoord: 

Signalen/tips uit de app Meld een vermoeden (of gemeld op een andere wijze via telefoon, mail, 

etc.) worden, na een weging door de coördinatoren ondermijning (van team Veiligheid, JVZ), 

intergemeentelijk met elkaar gedeeld op de ‘casustafel ondermijning’. Het signaal wordt aangevuld 

met overige gemeentelijke bronnen of kennis van vakambtenaren die deelnemen aan de casustafel. 

Als het signaal door deze verrijking duidt op ondermijning/criminele activiteiten, dan stellen wij 

(op basis van ons privacy protocol) de politie hiervan in kennis. De politie sluit daartoe periodiek 

aan bij de casustafel.  

 

Een signaal kan pas met derde partijen worden gedeeld als het om ‘grotere’ georganiseerde 

misdaad gaat. Dit kan alleen via het RIEC (Regionale Informatie- en Expertise Centrum) met externe 

partijen (ketenpartners) die zijn aangesloten bij het RIEC-convenant (zoals de belastingdienst, 

UWV, etc.). De juridische kaders waarbinnen gegevensuitwisseling dan plaatsvindt zijn beschreven 

in het privacyprotocol RIEC-LIEC (https://www.riec.nl/maatregelen-en-

documenten/documenten/richtlijnen/2021/09/16/privacyprotocol-2021) 

 

Er is geen voornemen de app MEV beschikbaar te stellen aan burgers. Dit, mede gezien de op- en 

aanmerkingen die de AP heeft op het ter beschikking stellen van de app aan burgers.    

 

83. P.55: “Voor 2022 willen we verder met deze tool en hem breder in de organisatie uitzetten.”   

Vraag: Er moet nog geëvalueerd worden, maar ook wordt het project voortgezet. Waarom wordt de 

evaluatie niet afgewacht? Welke gemeenteambtenaren doen er meldingen? Wat zijn de vermoedens 

die gemeld worden? Waarom worden meldingen per app gedaan?  

Antwoord: 

Inderdaad, alvorens te besluiten de app breder in de organisatie uit te zetten, worden de 

uitkomsten van de evaluatie afgewacht.  

 

Gemeenteambtenaren die meldingen doen, zijn met name medewerkers met een toezichthoudende 

taak dan wel personen die al affiniteit met het onderwerp ondermijning hebben.   

 

In de informerende brief d.d. 14 oktober 2021 wordt verder uitgebreid ingegaan op uw vraag 

aangaande wat voor vermoedens er gemeld zijn en waarom de meldingen via de app gedaan 

worden. 

 

 

VVD 

 

84. Pg. 55 App meld een vermoeden 

Welke kosten zijn er begroot om alle ambtenaren toegang te geven tot deze app? Denk hierbij aan 

kosten voor licentie, scholing, etc.  

Antwoord: 

De kosten van de licentie bedragen €6.899,00 per jaar, ongeacht het aantal deelnemers.  

https://www.riec.nl/maatregelen-en-documenten/documenten/richtlijnen/2021/09/16/privacyprotocol-2021
https://www.riec.nl/maatregelen-en-documenten/documenten/richtlijnen/2021/09/16/privacyprotocol-2021
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Daarnaast is er financiering vanuit de Rijksoverheid via de RIEC’s ter beschikking gesteld om 

gemeenteambtenaren bij te scholen op het onderwerp. 

 

 

D66 

 

85. Waarom wordt er gekozen voor het uitbreiden van het gebruik van de app ‘Meld een 
vermoeden’ voordat de evaluatie is afgerond? Welke externe organisaties haken dan aan? 

Hoeveel personen zijn dat in totaal? 
Antwoord: 

Alvorens te besluiten de app breder in de organisatie uit te zetten, worden juist de uitkomsten van 

de evaluatie afgewacht.  

 

Een signaal kan pas met externe partijen (ketenpartners) worden gedeeld als het om ‘grotere’ 

georganiseerde misdaad gaat. Dit kan alleen via het RIEC (Regionale Informatie- en Expertise 

Centrum) met externe partijen (ketenpartners) die zijn aangesloten bij het RIEC-convenant (zoals 

de belastingdienst, UWV, etc.). De juridische kaders waarbinnen gegevensuitwisseling dan 

plaatsvindt zijn beschreven in het privacyprotocol RIEC-LIEC (https://www.riec.nl/maatregelen-en-

documenten/documenten/richtlijnen/2021/09/16/privacyprotocol-2021).  

 

 

Vervolg Gemeentebelangen 

 

86. Blz 56 Ramsomware:  

- Is Leeuwarden in het verleden getroffen door ransomware en zo ja, hoe is de gemeente 

daarmee omgegaan? 

- Is de gemeente verzekerd tegen de gevolgen van zo’n aanval 

- Wat doet de gemeente om de kwetsbaarheid te verminderen? 

Antwoord: 

De gemeente Leeuwarden is in het verleden geen slachtoffer geweest van een ransomware 

(gijzelsoftware)-aanval. De gemeente organiseert elk jaar een (bestuurlijke) cybercrisisoefening aan 

de hand van een realistisch cyberincident zoals een ransomware aanval. Wij hechten veel belang 

aan het oefenen van cyberincidenten. Door te oefenen kunnen wij beter inspelen op mogelijke 

cyber-incidenten zodat wij voorbereid zijn op mogelijke scenario’s. 

 

Neen, de gemeente is niet verzekerd tegen de gevolgen van cybercriminaliteit. Wel hebben we dit 

soort risico's meegenomen in de risicosimulatie t.b.v. het weerstandvermogen. Een 

cyberverzekering is nooit een alternatief voor een goede basisbeveiliging. 

 

Gemeente Leeuwarden besteedt veel aandacht aan het monitoren van de ICT-omgeving en het 

nemen van (preventieve) organisatorische en technische beveiligingsmaatregelen om daarmee 

mogelijke kwetsbaarheden te verminderen. Daarnaast wordt er flink geïnvesteerd in 

bewustwordingsprogramma’s, kennis, software en systemen. 

 

87. Blz 56 Cyberpreventie agrarische sector: Het valt ons op dat Hogeschool van Hall Larensteijn 

ontbreekt hier. Is daar een reden voor? 

Antwoord: 

Hogeschool van Hall Larensteijn is betrokken in het project. Vanuit de projectgroep is een 

lesprogramma ontwikkeld gericht op de cyberweerbaarheid van de boer van de toekomst. Dit 

lesprogramma wordt op termijn ook geïntroduceerd op het Van Hall.   

 

  

https://www.riec.nl/maatregelen-en-documenten/documenten/richtlijnen/2021/09/16/privacyprotocol-2021
https://www.riec.nl/maatregelen-en-documenten/documenten/richtlijnen/2021/09/16/privacyprotocol-2021
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88. Blz 57 Ketenaanpak mensenhandel: Wat zijn de resultaten tot nog toe? Wat is de doelstelling 

voor de komende jaren? 

Antwoord: 

Uit de dadermonitor van de Nationaal rapporteur blijkt dat in de gemeente Leeuwarden het aantal 

geregistreerde mensenhandelincidenten in de periode 2015-2019 meer dan 100 zijn. De gemeenten 

Heerenveen, Súdwest Fryslân (minder dan 10) en Smallingerland (20-30) hebben minder registraties.  

De slachtoffermonitor van Noord-Nederland van dezelfde periode geeft aan dat 455 slachtoffers 

zijn. 

In 2022 wordt het beleid rondom mensenhandel regionaal en lokaal geactualiseerd. Dit in 

samenwerking (werkgroep) met diverse partijen zoals het RIEC, ZVHF, vertegenwoordiging uit 

gemeenten (zorg en veiligheid) en SDF.  Er zijn oriënterende gesprekken gevoerd binnen de 

werkgroep en de VNG. De verdere uitwerking van het beleid en dus ook de doelstelling vindt in 2022 

plaats. Bewustwording en signalering zullen daarin een rol krijgen. 

 

89. Blz 60 Brandweer: Het valt op dat er niets wordt geschreven over de brandweer. Zijn daar 

ontwikkelingen te verwachten? 

Antwoord: 

Via de kaderbrief van de VRF wordt de raad meegenomen in de landelijke en regionale 

ontwikkelingen van de brandweer. Een belangrijke ontwikkeling is de taakdifferentiatie brandweer. 

Het Veiligheidsberaad heeft samen met de Minister opdracht gegeven aan de stuurgroep toekomstig 

brandweerbestel om een implementatieplan uit te werken voor de denkrichting taakdifferentiatie 

brandweer. Op basis van Europese regelgeving moet er onderscheid worden gemaakt tussen 

vrijwillige- en beroepsbrandweer. 

 

 

PvdA 

 

90. Blz. 53: Het sluiten van panden door drugsoverlast:  

- Zijn de gevolgen in beeld, zoals dakloosheid van de huurders, verplaatsen van 

criminaliteit en overlast? 

- Worden er ook werkelijk aanhoudingen gedaan en zijn daar vonnissen uit voortgekomen  

- Is de rol van verhuurders in beeld.  

Antwoord: 

Bij kwetsbare- of minder zelfredzame personen wordt het Zorg & Veiligheidshuis ingeschakeld als er 

nog niet voldoende ondersteuning is. Bij de aanwezigheid van minderjarige kinderen in de woning 

wordt door de politie een zorgmelding gedaan bij Veilig Thuis. Ook wordt in dat geval het Zorg & 

Veiligheidshuis ingeschakeld. Bij de aanwezigheid van minderjarige kinderen wordt te allen tijde 

voorkomen dat voor hen dakloosheid ontstaat.  

 

In het algemeen leert de ervaring dat personen binnen hun netwerk onderdak vinden, in een enkel 

geval zijn zij aangewezen op de nachtopvang. Betrokkenen worden doorgaans gewezen op de 

mogelijkheid van hulp door het wijkteam bij het vinden van vervangende huisvesting of andere 

hulpvragen.  

 

Of er sprake is van verplaatsing van ‘criminaliteit en overlast’ na een sluiting, is niet op individuee l 

niveau te zeggen, althans die gevolgen zijn niet in beeld.  In ieder geval is door sluiting van een 

woning de druk en overlast in de omgeving van de betreffende woning wel weggenomen, waardoor 

de rust in de omgeving weer wederkeert. Het wegnemen van overlast, tegengaan van de 

verloedering van de buurt, wegnemen van brandrisico’s en het beëindigen van betrokkenheid van 

het pand in een crimineel circuit (met alle gevolgen zoals risico’s op ripdeals, mishandelingen, 

inbraken en dergelijke) zijn dan ook de voornaamste doelstellingen.   
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Door de politie worden betrokkenen uiteraard aangehouden. Van de exacte strafrechtelijke 

veroordelingen die hebben plaatsgevonden, krijgen wij doorgaans geen terugkoppeling.    

 

De rol van verhuurders is doorgaans goed in beeld. Met de woningcorporaties vindt periodiek overleg 

plaats. Met particuliere verhuurders wordt zo spoedig mogelijk contact gezocht indien een 

woningsluiting dreigt. Doorgaans wordt door verhuurders het huurcontract ook ontbonden wegens 

overtreding van de huurovereenkomst. 

 

 

GroenLinks 
 
91. P.52: “Het beleid inzake ons Toezichtmodel wordt geëvalueerd en herzien.”   

Vraag: Voor wanneer staat dit gepland en op welke wijze wordt de raad daarbij betrokken?  

Antwoord: 

De evaluatie vindt plaats rond februari 2022 en heeft met name betrekking op de werkwijze. 

De raad wordt geïnformeerd over de uitkomsten via de reguliere p&c cyclus (Jaarstukken). 

 

92. P.53: “Tijdens de ‘week van de veiligheid’ in oktober 2021 heeft een wapen inleveractie 

plaatsgevonden.”  

Vraag: Wat heeft dit opgeleverd aan ingeleverde wapens? Of andere concrete zaken?  

Antwoord: 

De week van de veiligheid liep tot 17 oktober 2021. Bij het technisch vragenuur op 25 november a.s. 

kan een mondelinge toelichting worden gegeven over de recente uitkomsten. 

 

93. P.53/P.56: “Er is in de afgelopen jaren een stijgende lijn zichtbaar geweest voor wat betreft 

het aantal panden dat gesloten werd. We verwachten dat in 2022 een vergelijkbaar aantal 

panden zal worden gesloten als 2021 en 2020.” / “Het aantal panden dat op last van de 

burgemeester is gesloten in het kader van de Opiumwet 13B lijkt wederom toe te nemen in 

2021.”   

Vraag: Waarom wordt eerst de verwachting uitgesproken dat in 2022 een vergelijkbaar aantal 

panden zal worden gesloten als 2021 en 2020, terwijl er helemaal geen sprake is van vergelijkbare 

aantallen (er is immers sprake van een stijging)? Wat is de reden van deze stijging?  

Antwoord: 

Het aantal panden dat op grond van de Opiumwet is gesloten, is in de afgelopen twee jaren 

toegenomen ten opzichte van de jaren daarvoor (2017: 9, 2018: 17, 2019: 31, 2020: 36). De 

verwachting voor 2021 is dat het aantal gesloten panden ongeveer gelijk zal zijn aan het aantal over 

2020. Die verwachting is gebaseerd op het aantal panden dat in dit jaar is gesloten tot medio 

september (toen deze toelichting op de begroting is gegeven): op dat moment had de burgemeester 

in 26 gevallen besloten om een pand te sluiten op grond van de Opiumwet.  

 

Gezien het aantal gesloten panden in 2019, 2020 en het (verwachte) aantal in 2021, jaren waarin 

(zoals het nu lijkt) telkens meer dan 30 panden zijn gesloten op grond van de Opiumwet, is de 

verwachting voor 2022 uitgesproken dat ook in dit jaar een met déze jaren vergelijkbaar aantal 

panden zal worden gesloten.  

 

Dat het aantal gesloten panden in de afgelopen jaren is toegenomen ten opzichte van de jaren 

daarvoor, ligt in het feit dat de politie meer bestuurlijke rapportages heeft aangeleverd in de 

betreffende jaren. Het aantal sluitingen hangt daar direct mee samen. De burgemeester heeft in 

zijn Beleidsregels Opiumwet 13b vastgelegd hoe hij deze bevoegdheid gebruikt. De politie is daar 

ook van op de hoogte en levert, met inachtneming van dat beleid, bestuurlijke rapportages aan de 

gemeente m.b.t. de zaken waarin drugshandel in of vanuit een pand is geconstateerd door de 

politie.  
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94. P.53/54: “Drugshandel aan huis, op straat en hennepkwekerijen brengen vaak overlast en een 

gevoel van onveiligheid met zich mee. […] De sluiting van een woning is altijd een ingrijpende 

stap en de burgemeester maakt steeds een zorgvuldige afweging alvorens over te gaan tot 

sluiting."   

Vraag: Kan de raad een overzicht ontvangen van de woningsluitingen en de daarbij gevoerde reden? 

Antwoord: 

Dat kan. De burgemeester zal het gevraagde overzicht verstrekken aan de gemeenteraad.  

 

95. P. 56: “De gemeente Leeuwarden maakte zich in 2020 en 2021 sterk voor de bewustwording van 

de gevaren en risico’s in de agrarische sector.”   

Vraag: Waarom wordt er met de citydeal Cyberpreventie alleen ingezoomd op de agrarische sector? 

Lopen andere sectoren niet net zoveel risico? 

Antwoord: 

De gemeente Leeuwarden heeft zich specifiek met dit project, en deze doelgroep aangemeld voor 

de citydeal. In totaal zijn er landelijk ongeveer 10 projecten die deel uitmaken van de citydeal, 

waarbij ieder project een andere doelgroep heeft. 

  

Vanuit de gemeente Leeuwarden is er overigens ook aandacht voor andere doelgroepen, er is 

voorlichting gericht op de cyberweerbaarheid bij het MKB, de Horeca. En er loopt in afstemming 

met het RIEC een project gericht op de cyberweerbaarheid bij jongeren. 

  

96. P.56: “De politie geeft in hun aanpak rondom de Opiumwet prioriteit aan dealpanden vanwege 

alle overlast die hiermee gepaard gaat.”  

Vraag: Wanneer is er sprake van dealpanden? Waar zit de scheiding tussen ‘kleine hoeveelheden’ en 

woningsluiting en ‘grote(re) hoeveelheden’ wat betreft woningsluiting? Kunt u in kaart brengen 

welke mogelijkheden de gemeente heeft om in te zetten naast die waar de gemeente nu voor kiest?  

Antwoord: 

De beleidsregel Opiumwet 13b stelt dat woningen alleen worden gesloten als er sprake is van een 

ernstige situatie.  

 

Dit hangt niet alleen af van de hoeveelheid aangetroffen drugs. Ook andere indicaties wegen mee 

bij de beoordeling van de ernst van de situatie. In beginsel wordt ervan uitgegaan dat er sprake is 

van een ernstige situatie als er meer dan 30 gram softdrugs wordt aangetroffen, meer dan 20 

hennepplanten of meer dan 0,5 gram harddrugs. Maar ook wanneer er in het geheel geen drugs 

worden aangetroffen, kan er toch sprake zijn van drugshandel, bijvoorbeeld bij het aantreffen van 

een drugslab met alleen grondstoffen of bij het aantreffen van een (grote) hennepkwekerij die net 

geoogst is.  

 

De hoeveelheid aangetroffen drugs is dus niet van doorslaggevende betekenis of er sprake is van een 

ernstige situatie en of een woning wordt gesloten. De burgemeester kijkt ook naar andere signalen 

van drugshandel, zoals overlast door aanloop, naar evt. geweldsincidenten, de aanwezigheid van 

wapens in de woning, antecedenten van betrokkenen, etc. Op grond van alle omstandigheden wordt 

de ernst van de situatie beoordeeld. 

 

Doorgaans vindt een instap in een woning door de politie plaats wanneer er al veel signalen van 

drugshandel bekend zijn bij de politie. Pas als er een stevige verdenking van drugshandel bestaat, 

heeft de politie die mogelijkheid. Indien vervolgens drugs worden aangetroffen bevestigt dit het 

beeld alleen maar dat er inderdaad sprake is van drugshandel. Vaak zijn deze woningen ook al in 

beeld bij ons Meldpunt overlast. 

 

Naast het sluiten van een woning, kan de burgemeester ook een waarschuwing geven. Dit doet hij in 

de minder ernstige situaties of wanneer er bijzondere omstandigheden spelen bij betrokkenen. Ook 
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worden er door de politie/wijkagent/woningcorporaties wel stopgesprekken gevoerd met 

betrokkenen.    

 

97. P. 56: “In oktober 2019 organiseerde de gemeente Leeuwarden een grootschalige cyberoefening 

[…] Wij beogen in het najaar van 2022 weer een operationele of bestuurlijke cyberoefening te 

realiseren.”   

Vraag: Wat is de reden dat er niet een jaarlijkse cyber-rampenoefening wordt georganiseerd? Wat is 

er nodig om wel een jaarlijkse oefening te houden?  

Antwoord: 

In 2020 en 2021 bevonden wij ons vanwege Covid-19 in een uitzonderlijke situatie en is ervoor 

gekozen om niet specifiek te oefenen. Voor de toekomst is het wenselijk om ieder jaar, vanuit een 

verschillend oogpunt (operationeel, bestuurlijk) een keer te oefenen. We willen hier vanaf 2022 

mee starten. Het vraagt van verschillende afdelingen en/of instanties (bijv. VRF) capaciteit om hier 

vorm aan te geven. 

 

98. P.57: “Begin 2020 is de Algemene Plaatselijke Verordening Leeuwarden (APV) gewijzigd en is de 

verplichting voor de exploitanten opgenomen om zelfstandige sekswerkers alleen te laten 

werken in de inrichting als die beschikken over een Burgerservicenummer en zijn ingeschreven 

in het Handelsregister. De Wet regulering prostitutie en bestrijding misstanden seksbranche is 

nog niet aangenomen door de Eerste Kamer. In afwachting van deze wet blijven we het huidige 

beleid uitvoeren en wordt, waar nodig, de samenwerking versterkt. De geplande evaluatie van 

het huidige beleid en de mogelijke herziening daarvan, vindt plaats als de nieuwe wet een feit 

is.”   

Vraag: Over de genoemde wet wordt op de website van de Tweede Kamer vermeld dat deze wet 

controversieel is en de behandeling stilligt. Sinds 21 januari 2021 is er niets meer mee gedaan. Wat 

betekent het voor de gemeente als deze wet nog erg lang op zich laat wachten? Is er ook een 

maximale tijdsduur aan? De geplande evaluatie van het huidige beleid en de mogelijke herziening 

daarvan vindt plaats als de nieuwe wet een feit is?  

Antwoord: 

Het beleid van gemeente rondom handhaving en vergunningverlening blijven we uitvoeren. De 

geplande evaluatie en herziening van het huidige beleid vindt plaats als de nieuwe wet of een 

afspiegeling daarvan een feit is. 

 

99. P.57: “Doorontwikkeling preventieve aanpak (drugsgerelateerde) overlast en geweld.”   

Vraag: Hoe zit het met de plannen van het Caribisch Comité? Die worden hier niet vermeld, maar 

zijn nog wel steeds gesprekspartner?  

Antwoord: 

Ja. Op 30 maart 2021 is de Preventieve aanpak toekomstperspectieven Caribische Nederlanders in 

de gemeente Leeuwarden gepresenteerd door het Caribisch Comité Nederland. De gemeenteraad 

wordt door middel van een brief van het college geïnformeerd over de stand van zaken ten aanzien 

van de uitvoering van het plan van aanpak. 

 

 

D66 

 
100. Volharden in aanpak ondermijning en inzet van intelligence. 

Is er een overzicht te geven van het aantal/soort/momenten dat het instrument bibob heeft geleid 

tot afwijzen van een vergunningsaanvraag? (Natuurlijk geanonimiseerd) 

Antwoord: 

In 2021 is er vijf keer een advies bij het Landelijk Bureau Bibob (LBB) opgevraagd. Bij twee 

bedrijven is op basis van het ontvangen advies de vergunning geweigerd. Bij één bedrijf loopt een 

juridische procedure. Voor drie bedrijven moet de gemeente nog een advies ontvangen. Hieronder 
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is een overzicht gegeven van de opgevraagde adviezen bij het LBB en de uitkomsten van het 

ontvangen advies 

 
 

101. De branchescan geeft (…) binnen de gemeente. 

Op welke (soort) indicatoren slaat de scan aan, C.Q. is er een overzicht te geven van (soort) 

indicatoren welke leiden tot verhoogde controle? 

Antwoord: 

De branchescan heeft een scala aan indicatoren. Als we het voorbeeld van kapsalons nemen, dan 

kan bijvoorbeeld gedacht worden aan zaken als: 

- geldige KVK inschrijving; 

- openingstijden; 

- wel of geen website;  

- wel of geen telefoonnummer op de betreffende website; 

- contant of girale betaling; 

Dit is echter een voorbeeld en de lijst is dan ook niet limitatief of volledig. 

 

102. Aanpak Ondermijning en Cyber Jeugd. 

Onderzocht wordt hoe aan dit onderwerp in 2022 een vervolg kan worden gegeven. 

Wordt bij dit onderzoek ook jeugd en/of jongeren (net niet meer jeugd) betrokken? 

Antwoord: 

Op dit moment is nog niet duidelijk hoe het vervolg er precies uit gaat zien. De vraag 

hoe we de jongeren hierbij kunnen betrekken, wordt daarbij uiteraard meegenomen. 

 

103. Doorontwikkeling preventieve aanpak (drugsgerelateerde) overlast en geweld. 

Wet verplichte GGZ (…) 

- Heeft de burgemeester al een crisismaatregel (7:1) moeten inzetten, en zo ja hoe vaak? 

Antwoord: 

In 2020 zijn er 186 crisismaatregelen opgelegd. Tot 14 oktober 2021 zijn het er 125.  

- Vallen er conclusies te trekken over efficiëntie en de effectiviteit van deze maatregel? 

Antwoord:  
Er is op regionaal niveau regelmatig overleg met de ketenpartners over de toepassing van 

deze wet. Het proces wordt gemonitord, geëvalueerd, en operationeel aangepast mocht dit 

nodig zijn. Een aanpassing is bijvoorbeeld het hoor-proces. Deze is aangescherpt qua 

verslaglegging. Het is bedoeling dat de WvGGZ in 2022 op landelijk niveau is geëvalueerd.  
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Bestuur en personeel 
 

Gemeentebelangen 

 

104. Blz 103 Taakstelling personeel: Van vertrekkend personeel maar 70% vervangen. Wat zijn de 

gevolgen hiervan geweest tot nog toe voor de werkdruk en de serviceverlening aan de burgers? 

Antwoord: 

Wat de gevolgen zijn van deze taakstelling voor onze dienstverlening breed, is niet één op één aan 

te geven. De taakstelling is tot nu toe zowel gerealiseerd door reductie van het aantal fte’s als door 

daaraan gekoppelde bedrijfsvoeringbudgetten. Wel moeten wij constateren dat daar waar reeds 

sprake was van een hoge werkdruk door een hoger werkaanbod, de taakstelling een extra zware 

wissel getrokken heeft op het serviceniveau binnen publieke dienstverlening.  

 

105. Blz 66 VNG set van indicatoren Global Goals: Is  bekend wanneer deze beschikbaar komen? 

Antwoord: zie het antwoord op vraag 106. 

 

 

GroenLinks 

 

106. P.66: “Leeuwarden is sinds 25 september 2019 Global Goals gemeente. […] Voor het meten 

van de gemeentelijke vorderingen in doelrealisatie heeft de VNG een set van landelijke 

indicatoren voor gemeenten in ontwikkeling, waar ook Leeuwarden gebruik van wil gaan 

maken.”  

Vraag: Wanneer zijn deze indicatoren naar verwachting beschikbaar? Wat als deze VNG set 

indicatoren uitblijft?  

Antwoord:  

Vóór de gemeenteraadsverkiezingen in 2022. Op basis van contact hierover met de VNG, gaan we er 

van uit dat de set er dan ook is. 

 

107. P.69: “We willen de toegankelijkheid en bereikbaarheid voor onze inwoners met een 

aantal inspanningen verder verbeteren: […] werken aan een gemeentelijke omnichannel 

aanpak: onze dienstverlening via verschillende kanalen zo optimaal mogelijk aanbieden aan 

onze inwoners, waarbij de inwoner naadloos kan overgaan van het ene kanaal naar het 

andere kanaal; […] betrekken van onze inwoners bij verbeteren van bijvoorbeeld de website 

en dienstverleningsprocessen (design thinking).”  

- Vraag: Kan de zogeheten omnichannel aanpak toegelicht worden?  

Antwoord: 

In onze visie op dienstverlening gaan we ervan uit dat de inwoner, de ondernemer, etc. zelf de 

keuze kan en wil maken op welke wijze en via welk kanaal in eerste instantie contact wordt 

gelegd met de gemeente. Dit vinden we passende dienstverlening. Door deze kanalen met 

elkaar in verband te brengen (omnichannel) stellen we de inwoner, de ondernemer, etc. in 

staat eenvoudig over te schakelen van het ene naar het andere kanaal. Bijvoorbeeld: er wordt 

op de website gezocht naar de mogelijkheid om een product aan te vragen, maar bij het 

digitaal aanvragen komt men er toch niet helemaal uit. Op de website is er dan de mogelijkheid 

om via een chat button direct in contact te treden met een medewerker van de gemeente. Of 

als chatten als niet prettig of onpersoonlijk wordt ervaren dan kan men kiezen voor contact 

middels videobellen.  

- Vraag: Aan welke kanalen moeten we denken en welke winst levert dit op voor onze 

inwoners?  

Antwoord: 
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Op dit moment bieden we de kanalen: balie, telefonie, e-mail, website, social media, Whatsapp 

en live chat aan. We starten eind dit jaar, begin volgend jaar met een experiment op het gebied 

van videobellen. ‘Winst’ is natuurlijk een persoonlijke beleving, maar de inwoner, de 

ondernemer, etc. kan het kanaal én het moment van zijn persoonlijke voorkeur kiezen, 

tijdswinst boeken of juist meer persoonlijk contact ervaren bij bijvoorbeeld een complexe 

vraag.  

- Vraag: Op welke wijze worden inwoners betrokken bij het verbeteren van bijvoorbeeld de 

website en dienstverleningsprocessen? 

Antwoord: 

Enkele voorbeelden hiervan zijn: 

o Bij het inrichten van onze nieuwe website, waarbij digitale toegankelijkheid van 

groot belang is, zullen specifieke doelgroepen (bijvoorbeeld mensen uit de LVB 

doelgroep), actief betrokken worden bij het testen van de nieuwe website; 

o met behulp van design thinking betrekken we inwoners bij het nadenken over de 

wenselijkheid en inrichting van een ‘mijn gemeente omgeving’ op de website; 

o bij de evaluatie van het experiment met videobellen zullen inwoners en 

ondernemers actief bevraagd worden op hun ervaringen, zodat deze kunnen worden 

meegenomen in de besluitvorming rondom een eventueel vervolg; 

o ophalen input voor het actualiseren van de visie op dienstverlening in de sessies 

over een Bereikbare en Benaderbare Overheid. 

- Vraag: Is hier ook toetsbaar beleid voor?  

Antwoord: 

In de geactualiseerde visie op dienstverlening nemen we een voorstel op om de 

klanttevredenheid voor deze aanpak te kunnen nagaan en met de resultaten in de hand 

aanpassingen te doen.  

 

108. P.71: Tabel 28  

Vraag: Kan een tabel worden gemaakt met de meerjarige ontwikkeling van de kengetallen Bestuur 

en middelen. M.a.w. hoe hebben formatie, bezetting, apparaatskosten, externe inhuur, overhead 

en WOZ-waarde zich ontwikkeld vanaf 2015 (of vanaf moment dat deze indicatoren worden 

bijgehouden)?  

Antwoord: 

Zie tabel in bijlage 1. 
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Financiën en heffingen 
 

CDA 

 

109. Vragen bij tabel 72 (aangenomen moties): 

- Is het college reeds bezig om ook onderzoek te doen naar een meerjarige subsidie t.b.v. 

wijk/dorp/buurthuizen? 

Antwoord: 

Nee, daar is het college niet mee bezig. Het eventueel structureel of meerjarig verstrekken 

van een subsidie als compensatie voor het verschil tussen het ozb-tarief niet-woningen en 

woningen zal wellicht deel uit kunnen gaan maken van de coalitieonderhandelingen. 

Overigens is het college wel bereid om te participeren in een eventueel te houden 

informatieve raadsbijeenkomst over dit onderwerp. Met het vrijmaken van middelen in de 

begroting 2022 kan uitvoering gegeven worden aan de betreffende motie, namelijk het in 

2022 compenseren van de in de motie benoemde belastingplichtigen voor het hiervoor 

genoemde. 

- Kan er ook een preciezere uitwerking gegeven worden van de subsidieverordening? 

Antwoord: 

Op grond van de algemene subsidieverordening beschikt het college over de bevoegdheid 

om nadere regels, zoals subsidieregelingen, vast te stellen als nadere uitwerking van het 

verstrekken van subsidies. Voorbeelden zijn Regeling subsidie amateurkunst Leeuwarden en 

Subsidie Kleine producties cultuur. Ten behoeve van de hiervoor genoemde compensatie zal 

het college voor het jaar 2022 een subsidieregeling vaststellen waarmee deze compensatie 

als subsidie kan worden verstrekt. 

 

110. Blz 2 Raadsbrief: In de meerjarenbegroting is wel met ingang van 2021 een structurele 

stelpost van € 1 mln opgenomen voor het opvangen van (structurele) financiële schade als 

gevolg van COVID-19. 

Kunt u voorbeelden noemen van structurele financiële schades als gevolg van COVID-19, die binnen 

de gemeente Leeuwarden kunnen optreden? 

Antwoord: 

Nee, dat is niet mogelijk. Tot op heden (oktober 2021) heeft zich geen schade voorgedaan met een 

structureel karakter. De structurele stelpost is gecreëerd omdat er geen concrete structurele 

schadeposten in beeld waren, maar het tegelijkertijd ook niet uitgesloten werd dat die zich in de 

loop van de tijd wel voor zouden kunnen gaan doen. De onbekende onbekenden. Tot op heden is dat 

echter niet het geval geweest. 

 

111. Blz 2 raadsbrief: Waarom kunt u de beschouwing op de hoogte van het weerstandsvermogen 

nu niet delen? Waar wacht u op? 

Antwoord: 

Er wordt op dit moment door de ambtelijke dienst gewerkt aan het actualiseren van het 

risicomanagement en een onderdeel daarvan is het opnieuw vaststellen van de kaders met 

betrekking tot het weerstandsvermogen. De genoemde beschouwing is ambtelijk nog niet gereed en 

moet daarna nog door het college worden besproken en worden vastgesteld. Daar is het wachten 

op. 

 

112. Blz. 3 Raadsbrief: De hoogte van het tarief is namelijk mede afhankelijk van de 

waardeontwikkeling van woningen en zakelijk vastgoed. Om te waarderen gebruiken we zoveel 

mogelijk verkooptransacties van onroerende zaken. Daarom stellen we deze tarieven pas eind 

2021 vast. 
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Wijkt u bij deze werkwijze af van artikel 18 WOZ, dat een waardepeildatum ligt één jaar v oor het 

begin van het kalenderjaar waarvoor de waarde wordt vastgesteld? Is het verschuiven van de 

waardepeildatum eerder toegepast? 

Antwoord: 

Er wordt niet afgeweken van de wettelijke bepaalde waardepeildatum, maar we stellen de tarieven 

zo laat mogelijk in het jaar vast om zodoende zoveel mogelijk data te verzamelen op grond waarvan 

een maximaal betrouwbare inschatting van de objectwaarden op die peildatum kan worden 

gemaakt. 

 

113. Blz. 71 Dienstverlening voor derden. 

In de begroting 2021 bedroeg de omzet uit diensten aan derden € 12,6 mln. Voor 2021 ramen we 

een bedrag van € 14 mln. 

Waardoor wordt deze stijging veroorzaakt? 

Antwoord: 

De cijfers van het RIEC maakten in 2021 nog geen deel uit van de primitieve begroting. Deze zijn in 

de loop van dit jaar via een wijziging toegevoegd aan onze begroting. Het gaat daarbij om een 

bedrag van € 2,3 mln aan baten en lasten. Een ander verschil is dat in de begroting 2022 een 

correctie is doorgevoerd voor zogeheten penvoerderskosten (kosten van mantelcontracten voor 

automatisering die wij als Leeuwarden voorschieten en later afrekenen met de betreffende 

partners). Deze waren in de primitieve begroting 2021 ten onrechte ondergebracht bij Werken voor 

derden. Daarbij gaat het om een bedrag van € 1 mln. Per saldo een plus op de werden derden van 

€ 1,3 mln. 

 

114. Blz. 93. Hier staat het kengetal belastingcapaciteit voor 2022. Kunt u dit kengetal 

toelichten/uitleggen? Hoe hoog is de verwachte negatieve maatstaf OZB in 2022? Wat is deze 

negatieve maatstaf in 2021? 

Antwoord: 

- Het kengetal wordt als volgt berekend (uit: Regeling vaststelling wijze waarop kengetallen worden 

vastgesteld en opgenomen in begroting en jaarverslag provincies en gemeenten): 

 

  Vaststelling gemeentelijke belastingcapaciteit in %: Belastingcapaciteit (E/F) x 100% 

  Voor de begroting en het jaarverslag 

A OZB-lasten voor gezin bij gemiddelde WOZ-waarde 

B Rioolheffing voor gezin bij gemiddelde WOZ-waarde 

C Afvalstoffenheffing voor een gezin 

D Eventuele heffingskorting voor een gezin 

E Totale woonlasten voor gezin bij gemiddelde WOZ-waarde (A+B+C-D) 

F Woonlasten landelijke gemiddelde voor gezin in het laatst bekende begrotingsjaar  

 

Indien de uitkomst kleiner/groter is dan 100% dan zijn totale woonlasten als genoemd bij een voor 

die gemeente geldende gemiddelde WOZ-waarde lager resp. hoger dan het landelijke gemiddelde. 

 

- In 2021 bedraagt de negatieve maatstaf OZB € 13,6 mln en voor 2022 wordt gerekend met een 

aftrek van € 13,4 mln. In voorjaar zal dit worden bijgesteld op basis van de waardeontwikkeling. 
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Gemeentebelangen 

 

115. Blz 79 Perceptiekosten OZB: De incidentele invoeringskosten worden in 22 meegenomen in 

de OZB. Waarom is er niet gekozen voor het “terugverdienen” van de invoeringskosten in 

meerder jaren? 

Antwoord: 

Het betreft perceptiekosten die zich met ingang van 2022 structureel zullen voordoen. Indien deze 

kosten geleidelijk aan zouden worden verwerkt in de tarieven zou dat betekenen dat dat deze 

kosten in eerste instantie niet volledig gedekt zijn en dan dus tot een financieel nadeel zouden 

leiden. 

 

116. Blz 79 Lastendruk: Wat is het gemiddeld inkomen per woning in Leeuwarden en landelijk?  

Antwoord: 

Het gemiddeld besteedbaar huishoudinkomen van particuliere huishoudens met inkomen (excl. 

studentenhuishoudens) bedroeg in 2018 (Bron: Regionaal Inkomens Onderzoek (RIO) van het CBS): 

- Nederland              €43.500 

- Gem Leeuwaren      €37.000 

 

117. Financiële begroting: Samenvatting. Tabellen 62 en 63 Wat zijn de gebruikte prognoses voor 

2021? Kunnen die toegevoegd of toegezonden worden? 

Antwoord: 

In onderstaande verkorte balans is de prognose voor 2021 toegevoegd. Voor het verkorte overzicht 

van de exploitatie is dit praktisch niet uitvoerbaar. Omdat de resultaten van de Turap niet worden 

verwerkt in een begrotingswijziging is het lastig op dit niveau een prognose van baten en lasten per 

programma te geven. 
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118. Blz 181 Tabel 96: Klopt deze tabel wel (optellingen)? 

Antwoord: 

Nee, de tussentelling (€ 5.081) in 2023 is onjuist. Dit moet € 3.731 zijn. De eindsaldi in alle jaren 

zijn correct. Ook in tabel 97 zijn enkele tussentellingen onjuist, maar de eindsaldi zijn ook in die 

tabel correct. 

 

119. Turap: onderuitputting. Op diverse posten is onderuitputting. Er is volgens ons al een 

stelpost onderuitputting. Klopt dat? En komt dit er dan bovenop? 

Antwoord: 

Er is geen stelpost onderuitputting in de begroting. 

Wellicht wordt de begrotingspost onvoorzien bedoeld. Als dat zo is: de genoemde onderuitputting 

komt hier inderdaad bovenop. 

 

 

PvdA 

 

120. Hoofdstuk 2.2.4 Financiering. Blz. 98: De rente op leningen is gestegen, terwijl de 

verwachting was dat die lager zou zijn als gevolg van herfinanciering aflossingen tegen lagere 

rente 

Graag nadere uitleg.  

Antwoord: 

De tabel zoals gepresenteerd is helaas niet helemaal juist; Bij de regel nieuwe leningen was ten 

onrechte de (positieve) invloed op de rente niet ingevuld en daarom klopte ook de percentages op 

de laatste regel niet. Onderstaand de aangepaste tabel. 

 

Omschrijving 
Bedrag in mln 

euro’s 
Gemiddelde rente 

% 
Invloed op 

gemiddelde rente 

Stand op 1 januari 2022 509,20  2,21%  

Nieuwe leningen  124,70  0,00% -0,34% 

Reguliere aflossingen 100,90  2,45% 0,06% 

Vervroegde aflossingen 0,00  0,00% 0,00% 

Renteaanpassing (oud percentage) 0,00  0,00% 0,00% 

Renteaanpassing (nieuw percentage) 0,00  0,00% 0,00% 

Stand per 31 december 2022 533,00  1,93% -0,28% 

 

 

GroenLinks 

 

121. P.79: Tabel 39   

Vraag: Hoeveel zou de belastingopbrengst van Leeuwarden toenemen, wanneer we deze gelijk 

zouden trekken met het landelijk gemiddelde (m.a.w. belastingcapaciteit naar 100%)?  

Antwoord: 

De opbrengst voor afvalstoffenheffing, rioolheffing (voor woningen) en onroerendezaakbelasting 

(voor woningen) zal dan met 7,2% toenemen. Dit komt neer op een extra belastingopbrengst van 

ongeveer € 3,1 mln. 

 

122. P.79: Tabel 40  

Vraag: De afvalstoffenheffing is op dit moment lang niet kostendekkend. Is de egalisatiereserve 

toereikend om dit de komende jaren op te vangen?  
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Antwoord: 

Een beroep op de egalisatiereserve is in de begroting 2022 niet aan de orde. In onze financiële 

positie is evenals voorgaande jaren rekening gehouden met een kostendekking voor afvalinzameling 

die lager ligt dan 100%. Voor dit verschil hoeft de egalisatiereserve niet te worden aangesproken. De 

reserve wordt in de jaarrekening gebruikt voor de afwikkeling van positieve of negatieve resultaten. 

Een eventueel saldo in de reserve kan dan worden betrokken bij de toekomstige tariefontwikkeling. 

Ook dat is in de begroting 2022 niet aan de orde. 

 

123. P.203: Tabel 103  

Vraag: Waardoor zijn de begrote lasten voor (1) het beheer van overige gebouwen en gronden en (2) 

economische promotie in 2022 hoger dan in de daaropvolgende jaren?  

Antwoord: 

(1) In paragraaf 3.3.1f (blz. 148) wordt nader ingegaan over ‘Besluitvorming en ontwikkelingen na 

vaststelling van de Jaarrekening 2021’. Na het vaststellen van de jaarrekening 2021 hebben zich 

ontwikkelingen aangediend die in de financiële positie zijn verwerkt. Daarvan zijn een tweetal 

in het taakveld ‘Beheer van overige gebouwen en gronden’ verwerkt, te weten:  

- In verband met noodzakelijke aanpassingen in de huisvesting van de ambtelijke dienst door 

COVID-19 wordt hiervoor een extra budget van € 1,0 mln uitgetrokken. 

- Sport in de Middelsee (totaal € 1,25 mln), waarvan € 0,6 mln voor de afkoopverplichting van 

de verhuizing van de sportvereniging binnen dit taakveld. 

(2) Ook binnen het taakveld ‘Economische promotie’ zijn aanvullende bedragen opgenomen:  

- Culturele ambitie BOSK (Evenement) € 0,2 mln 

Daarnaast zijn er bij de vaststelling van de MTR incidentele middelen beschikbaar gesteld welke 

voor het begrotingsjaar 2022 zorgen voor een éénmalige toename van budget. 

 

124. P.206: Tabel 104  

Vraag: Wat veroorzaakt de grote verschillen tussen de begrote baten op Parkeren in 2022, 2023 en 

2024?  

Antwoord: 

De baten in het begrotingsjaar 2022 zijn € 1,5 mln hoger dan de andere jaren als gevolg van een 

incidentele baat. Deze verwachte baat betreft de overdracht parkeergarage Hoeksterend (van CV 

aan BV). Hierover is de Raad per brief geïnformeerd op 17 november 2020. De financiële afwikkeling 

en verwerking van deze overdracht via onze deelneming in de CV wordt in 2022 verwacht. In 2023 

en 2024 zijn de verwachte baten nagenoeg gelijk. 

 

125. P.151: Herijking verdeling Gemeentefonds  

Vraag: Wat zijn voortekenen bij de Herijking verdeling Gemeentefonds? Hoe pakt dit uit voor 

Leeuwarden?  

Antwoord: 

De fondsbeheerders hebben in februari 2021 de herverdeeleffecten van de herijking van het 

Gemeentefonds voor het jaar 2017 gepubliceerd. Naar aanleiding van dit voorstel heeft de Raad 

voor het Openbaar bestuur (ROB) op 25 maart een tussenbericht met kritische vragen en 

opmerkingen uitgebracht. Het ging onder andere over de uitlegbaarheid van de herverdeeleffecten, 

met name in het sociaal domein. Dat was voor de fondsbeheerders aanleiding het voorstel opnieuw 

te bezien. Op 9 juli jl. hebben de fondsbeheerders een aangepast voorstel voor het jaar 2017 

bekend gemaakt en op 12 augustus jl. de actualisatie van het verdeelvoorstel Gemeentefonds naar 

het jaar 2019. In dit verdeelvoorstel gaan 168 gemeenten erop vooruit (waaronder de gemeente 

Leeuwarden/ongeveer 50 euro per inwoner) en 187 gemeenten er op achteruit ten opzichte van de 

huidige verdeling. Ook is de ROB weer om advies gevraagd. Na ontvangst en weging van het 

definitieve advies van de ROB start de VNG-consultatie bij gemeenten in de maanden november en 

december. Een nieuw kabinet zal een besluit moeten nemen over het nieuwe verdeelstelsel. 
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Inwerkingtreding is voorzien per 1 januari 2023. De publicatie van definitieve resultaten is uiterlijk 

in de meicirculaire 2022. Tot dan zijn de uitkomsten onzeker.  

 

 

ChristenUnie 

 

126. Artikel 2 Aard van de heffing en belastbaar feit  

Onder de naam “begraafrechten” worden rechten geheven voor het gebruik van de gemeentelijke 

begraafplaatsen en voor het door de gemeente verlenen van diensten in verband met de 

gemeentelijke begraafplaatsen.  

Vraag: 

Mogen de nabestaanden ook als onderdeel van de gemeentelijke tegenprestatie verwachten dat de 

begraafplaatsen er “spic en span” uitzien dankzij het onderhoud van de gemeente?  

Hoe verhouden zich de kosten voor de burger t.o.v. de staat van onderhoud (de tegenprestatie) 

door de gemeente. 

Deze vraag richt zich vooral op de Huizumer begraafplaats. De klachten over het manshoge onkruid 

zijn veelvuldig en bij de gemeente bekend. 

Antwoord: 

Met betrekking tot de Huizumer begraafplaats komen er regelmatig klachten binnen. Dit betreft 

vooral het eerste gedeelte op de begraafplaats waar de oudste graven liggen. Er is na een 

ruimingsactie een aantal jaren geleden voor gekozen om dit gedeelte van de begraafplaats zo min 

mogelijk te beroeren. Graven waar geen rechthebbenden meer van te achterhalen zijn, zijn niet te 

ruimen. In het herinrichtingsplan van 2017 heeft de gemeenteraad besloten dit gedeelte van de 

begraafplaats in te zaaien met een wilde bloemen mengsel. Hier is in 2018 mee begonnen. 

Langzaam verandert de vegetatie. Door 1 maal per jaar te maaien verschraalt de grond en zal deze 

in de loop der jaren veranderen. Met regelmaat wordt dit gedeelte van de begraafplaats door de 

ecologische hovenier van de gemeente bezocht om de ontwikkeling te volgen. Op dit gedeelte van 

de begraafplaats zijn graven aanwezig voor onbepaalde tijd. Rechthebbenden hebben deze graven 

“gekocht” buiten dat er af en toe nog opdracht wordt gegeven om in deze graven een overledene te 

begraven, staan er verder geen inkomsten tegenover. Op de rest van de begraafplaats wordt 

onkruid bestreden met heet water en dit wordt met een terugkerende cyclus aangepakt. 

 

127. Tarieventabel pleziervaart 2022 

- Zijn de tarieven voor de pleziervaart kostendekkend? 

Antwoord: 

De kostendekkendheid van de tarieven bedraagt 52% in 2022. De opbrengst is altijd gevoelig 

voor weersinvloeden. Mooi vaarweer en een mooie zomer betekenen meer omzet (en vice 

versa).  

- Mogen bezoekers ook “rust, ruimte en reinheid” verwachten voor deze tarieven? 

Antwoord: 

Pleziervaart speelt zich af in de openbare ruimte en plekken als de jachthavens. De mate van 

rust, ruimte en reinheid op deze plekken is afhankelijk van vele factoren die lang niet allemaal 

afhankelijk zijn van of gerelateerd zijn aan de hoogte van de tarieven.  

Rust/Ruimte: passanten overnachten in een toeristenplaats of in de binnenstad in een 

jachthaven waar rust en ruimte niet vanzelfsprekend zijn. Boten liggen dubbel of naast elkaar in 

een box, dus rust en ruimte is relatief. Onze havenmeesters adviseren gasten over de meest 

geschikte ligplaats. 

Reinheid: schoonmaak wordt op een basisniveau door de gemeente verzorgd; met een aantal 

schoonmaakronden per dag en het ledigen van de afvalbakken.  

 

128. Tarieventabel behorende bij de Verordening parkeerbelastingen Leeuwarden 2022. 

Er is voor gekozen om de tarieven niet te verhogen.  
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Moet niet juist -in de Fietsstad Leeuwarden- minimaal worden verhoogd met de inflatie om de 

volgende redenen; 

-kostendekking. 

-ontmoedigingsbeleid auto’s in de binnenstad. 

-duurzaamheid, fietsen en lopen boven autogebruik. 

Antwoord: 

De parkeertarieven worden 1x per drie jaar verhoogd. Dit i.v.m. logische afronding van opbouw 

tarieven. Met 1-2 % aanpassing ontstaan er, met name in de parkeergarages waar betalen met 

muntgeld/papiergeld nog steeds mogelijk is, anders niet werkbare bedragen. Daarom keuze voor 1x 

per drie jaar. Volgend jaar komt er een voorstel voor 2023-2025. 
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Bijlage 1 Meerjarige ontwikkeling van de kengetallen Bestuur en middelen (antwoord vraag 108) 
 

 Indicator eenheid bron Begroting 

2018 

Jaarstukken 

2018 

Begroting 

2019 

Jaarstukken 

2019 

Begroting 

2020 

Jaarstukken 

2020 

Begroting 

2021 

Begroting 

2022 

1. Formatie Fte per 1.000 

inwoners 

Eigen 

gegevens 

10,30 fte 

(122.250 

inw.) 

 

11,50 

(122.415 

inw.) 

10,98 fte 

(122.852 

inw.) 

11,4 fte 

(123.107 

inw.) 

10,62 fte 

 

11,8 fte 

(124.517 

inw.) 

10,34 fte 

(123.107 

inw.) 

10,85 fte 

(123.625 

inw.) 

2. Bezetting Fte per 1.000 

inwoners 

Eigen 

gegevens 

10,51 fte 

(108.667 

inw.) 

 

11,50 

(122.415 

inw.) 
 

11,22 fte 

(122.415 

inw.) 

11,7 

(123.107 

inw.) 

10,87 fte 12,5 

 (124.517 

inw.) 

11,79 fte 

(123.107 

inw.) 

11,65 fte 

(123.625 

inw.) 

3. Apparaatskosten 

 

Kosten per 

inwoner 

Eigen 

begroting 

849 829 858 859 870 852 848 915 

4. Externe inhuur Kosten als % 

van totale 

loonsom + 

totale kosten 

inhuur 

externen 

Eigen 

begroting 

5,6% 18,7% 8,42 % 18,2% 8,62% 17,3% 7,13% 5,49% 

5. Overhead 

 

% van totale 

lasten 

Eigen 

begroting 

7,1% 

 

 

6,9% 7,62% 6,1% 7,72% 7,2% 7,44% 7,34% 

6. Gemiddelde WOZ-

waarde 

Duizend euro CBS 132 143 143 156 156 168 145 153 

 

 


